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“Джендър идеологията 
вече е държавна политика. с 
нашите пари е платено тран-
ссексуално шоу за 93 000 
лв., финансирано от Фонд 
“култура”, заяви лидерът на 
БсП корнелия нинова на 
среща с членове и симпати-
занти в Ловеч. тя припом-
ни, че Фондът е създаден да 
подпомага и стимулира раз-

витието и разпространение-
то на българската култура и 
духовност. 

“кой реши, че транссек-
суално шоу представлява 
българската култура? и кой 
ще ми каже сега, че темата 
за джендър идеологията не 
е актуална?”, възмути се ни-
нова. 

“Докато Министерство-

то на културата финансира 
и одобрява транссексуални 
проекти, големи имена на 
културата и духовността 
живеят в нищета и бедност, 
и се чудят как да оцелеят. 
културата ни е спасявала в 
най-тежки и мрачни време-
на. тя обаче никога не е до-
бре финансирана”, подчерта 
нинова. 

“БсП винаги е искала да 
се заделя поне 1% от БвП за 
култура. стефан Данаилов 
го направи като министър. А 
днес с нашите пари учат деца-
та ни, че не са момчета и мо-
мичета, като убиват най-цен-
ното, което имаме като народ 
- културата и духовността”, 
категорична е нинова.

АмАн 
от лъжи

Кой плаши с бомбите?

Джендър идеологията  
е държавна политика
Фонд„Култура”ефинансиралшоу
странссексуалнис93000лв.,заявиКорнелияНинова
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За втори пореден ден десетки училища в страната получиха заплахи 
за бомби. УНСС също пострада от подобен тероризъм вчера. Появиха се 
и много версии кой има интерес от това.

ецата отново не са тема в пре-
дизборната кампания. това твър-
дение на президента Румен Радев 
няма как да не подразни със своята 
тенденциозност и най-вече с абсо-
лютното несъобразяване с истина-
та.

Защото е крайно време да спрем 
да използваме децата като аргумент 
в предизборната битка. Бъдещето 
на страната е твърде голям залог, 
за да го хабим в скандален попу-
лизъм, който граничи с върховното 
лицемерие.

Ако някой наистина е загрижен 
за децата, той щеше да отбележи 
най-малкото, че от години това е 
една от основните теми в политика-
та на БсП. нека да припомним - со-
циалистите извоюваха повече пари 
за втората година от майчинството, 
безплатни учебници за децата от 1 
до 12 клас, безплатни детски гра-
дини, помощи за учениците от 1 до 
4 клас. Децата не са просто тема, а 
реален обект на лявата политика на 
БсП. някой друг през годините да 
е направил нещо повече за тях? 

БсП инициира подписка за ре-
ферендум - така ненавиждан от го-
лемите медии, срещу разпростра-
нението на джендър идеологията 
в училищата. той е изцяло в пол-
за на децата, за да имат нормално 
детство и смислен, щастлив живот 
като възрастни. 

точно децата са една от основ-
ните теми, за които БсП ще се бори 
винаги, не само в следващия пар-
ламент. Политическата слепота на 
Румен Радев, обаче, няма как да го 
види.

Д

Александър Симов

УКраинсКият
внос взриви
европейсКите
фермери

френсКата EDF 
с интерес 
Да изграДи 
аеЦ „белене”

мон променя 
Учебни програми, 
но без историята

феДераЦията 
смъмри 
антъни 
иванов
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Подкрепете ни с номер 1 в бюлетината, защото само БСП се противопоставя на джендър идеологията в 
училищата, заяви Корнелия Нинова на среща с избиратели в Ловеч. в нея участваха водачът на листата 
на “БСП за България” ирена Анастасова, вторият в листата минчо Казанджиев, кметът на Троян Донка 
михайлова, кметът на Летница д-р Красимир Джонев и много членове и симпатизанти на партията

вкадър

300% отгоре 
за Килограм 
роДни ябълКи 
и череши

Потресаващо!

Стр. 3
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министерството на образованието и 
науката ще променя учебните програми, 
но без да включва някои предмети като 
например историята. 

Резултатите от анализа на програмите  
ще бъдат оповестени скоро, а проектите 
за промени в тях да бъдат обнародвани за 
обществено обсъждане, съобщи минис-
търът на образованието и науката проф. 
сашо Пенов при откриването на кръгла 
маса на тема “Образованието - ключ към 
историческата памет, родолюбието и про-
светеното общество”. 

според Пенов като цяло няма сериоз-
ни възражения срещу учебните програми 
от страна на заетите в системата. “дори 
по редица предмети, в т.ч. “История и 
цивилизации”, не се предлагат никакви 
промени”, каза министър Пенов. 

Най-честите искания по всички пред-
мети са за увеличаване на броя на часове-
те. Имало и атаки защо не се учи всичко 
или не се учи подробно.

дУмА припомня, че от БсП от-
давна настояват за промени в учебните 
програми заради отпаднали автори по 
литература и изкривена информация 
по “История и цивилизация”, както и за 
изчистване на текстове, свързани с дж-
ендър идеологията.

По време на дискусията за образовани-
ето стана ясно, че у нас делът на часовете 
за изучаване на роден език и литература и 
на обществени науки сумарно е по-висок 
от други страни в Ес. 

През тази година ще се въведат нови 
национални програми, насочени към съх-
раняване и утвърждаване на българската 
национална идентичност и българското 
национално самосъзнание - “Неразка-
заните истории на българите” и Нацио-
нална програма “Български образовател-
ни маршрути” (ученици ще посещават 
музеи, изложби, галерии). Продължава 

и програмата “Роден език и култура зад 
граница”, както и за изучаване и съхраня-
ване на традициите и историите на бъл-
гарската армия.

По време на дискусията президентът 
Румен Радев заяви, че всеки ден слушаме 
за Шенген, еврозоната, Организацията за 
икономическо сътрудничество и развитие, 
инфлацията, доходите, необходимостта 

от инвестиции и висококвалифицирана 
работна ръка, но не се разгръща темата 
за основния носител на просперитета на 
нацията - децата и младите хора на Бълга-
рия. “Ако в учебниците и програмите се 
просмукват деструктивни влияния, дър-
жавата ще се намеси”, заяви още Радев. 

Коментар на стр. 8

Основната заплата на 
шофьорите, работещи 
в центровете за спешна 
помощ, да стане 1400 лв. 
За това настояват протес-
тиращи, организирани 
от синдиката “Защита”. 
Настояваме заплатите на 
шофьорите да се увели-
чат, тъй като към момен-

та те са приблизително 
еднакви със заплатите 
на санитарите, коменти-
ра лидерът на “Защита” 
Красимир митов.

В софия протестът 
бе пред сградата на мЗ и 
в него се бяха включили 
работещи от центрове и 
филиали на спешна ме-

дицинска помощ от Ви-
дин, Пазарджик, софия.

По думите на ми-
тов отпуснатите над 40 
млн. лв. за центровете 
за спешна медицинска 
помощ през миналата 
година не е ясно как са 
разпределени. 

след среща с минис-

търа на здравеопазва-
нето на 20 март пред-
седателят на “Защита” 
митов коментира, че в 
центровете за спешна 
медицинска помощ в 
страната и в столицата 
са повишени средствата 
за заплати, но недоста-
тъчно, като най-ощетени 
са шофьорите. В отговор 
на въпрос за решенията, 
взети по време на сре-
щата, митов посочи, че 
основното оправдание е, 
че докато няма бюджет, 
в посока увеличение на 
трайните трудови въз-
награждения, нищо не 
може да се направи. По 
думите му по време на 
срещата му е било пред-
ложено да се обърнат за 
съдействие към общини-
те за финансирането на 
шофьорите. 

Вчера бе блокирано 
кръстовището на бул. 
“Ал. стамболийски” и 
бул. “Княгиня мария 
Луиза” в посока Лъвов 
мост. Проведе се и ав-
тошествие на медицин-
ски сестри, фелдшери, 
шофьори на линейки и 
санитари от центровете 
за спешна медицинска 
помощ от цялата страна.

“В страната не може да се гласува с международен 
или друг вид паспорт, както и със свидетелство за упра-
вление на моторно превозно средство. Не се допуска и 
гласуване с пълномощно”, напомнят от ЦИК.

Вотът може да се осъществи след представянето на 
лична карта или с личен (зелен) паспорт за родените до 
31 декември 1931 г. Ако те са с изтекъл срок, повредени, 
унищожени, изгубени или откраднати, или в процес на 
издаване, избирателят трябва да представи удостовере-
ние за издаване на лични документи. Удостоверението 
се издава от органите на мВР, включително и в изборния 
ден, при условие че е подадено заявление за издаване на 
нова лична карта. то осигурява възможност за упражня-
ване правото на глас, валидно само за изборния ден.

В чужбина българските граждани могат да гласуват 
с паспорт, лична или военна карта. В случай, че срокът 
за валидност на документа за самоличност на избирате-
ля е изтекъл, той се допуска до гласуване, ако предста-
ви удостоверение, издадено от дипломатическото или 
консулското представителство на България, че е подал 
заявление за издаване на нов документ за самоличност. 
Избирателите, гласуващи на плавателните съдове под 
българско знаме, ако са пътници, трябва да представят 
паспорт или лична карта. Членовете на екипажа гласуват 
с моряшки паспорт.

Ученици, студенти и докторанти, вкл. курсанти и 
дипломанти, редовно обучение, могат да гласуват в на-
селеното място, където учат, ако то е различно от населе-
ното място по постоянния им адрес. За целта те трябва да 
представят в сИК документ за самоличност, заверена от 
учебното заведение със седалище в населеното място за 
съответната учебна година ученическа книжка или сту-
дентска книжка за съответния семестър или документ, 
удостоверяващ редовното обучение. 

Не можем 
да гласуваме  
с международен 
паспорт или книжка

Работещи в спешната 
помощ излязоха на протест

СнимкаБТа

МОН променя учебни 
програми, но без историята
най-честитеисканияотучителитеповсичкипредметисазаувеличаваненаброяначасовете

Бориславангелов: 

 

 

 

 

“Децата отново не са тема в предизборната кампания”, заяви 
Румен Радев по време на аранжирана от него кръгла маса за 
образованието в резиденция “Бояна”. Не е редно президент да 
лъже и да изкривява очевидната истина. Децата са една от 
централните теми в кампанията. Корнелия Нинова проглуши 
ушите на цялото общество с политиката си за спасяване на 
децата от джендър идеологията в училищата, за смяна на 
учебното съдържание, за един учебник за един клас. И го прави 
от години. Във всяко студио през последния месец бяха четени 
избрани пасажи от учебниците. От нея и от кандидатите на 
БСП.  Опонират им либерални кандидати. Тече дебат.  Какво 
направи той, който две години има еднолична власт в държава-

та за българското образование със своите министри?  Не е ред-

но президентът да се меси в предизборната кампания и да удря 
политическите партии. Не се явява на избори, за да им налага 
теми и да им дава оценки. Ясно е, че иска пак да няма правител-

ство и да си управлява със служебни кабинети до безкрай.

Президентът Радев лъже
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“Фонд “Култура” е финан-
сирал шоу с транссексуални 
с 93 000 лв. Потресаваща но-
вина. Фондът е създаден да 
подпомага и стимулира раз-
витието и разпространението 
на българската култура и ду-
ховност. Кой реши, че транс-
сексуално шоу представлява 
българската  култура? и кой 
ще ми каже сега, че темата 
за джендър идеологията не е 
актуална? та тя вече се е пре-
върнала в държавна полити-
ка”, възмути се Корнелия Ни-
нова на среща с избиратели в 
ловеч. 

“министерство на образо-
ванието финансира и одобрява 
учебници за 6-ти клас със за-
дачи децата да обсъждат раз-
лична сексуална ориентация. 
министерство на културата 
финансира и одобрява транс-
сексуални проекти. През това 
време големи имена на бъл-
гарската култура и духовност 
живеят в нищета и бедност. 

съюзите на писателите, на 
художниците, на музикалните 
дейци, на артистите и други 
се чудят как да оцелеят”, под-

черта Нинова. тя припомни, 
че читалищата се рушат, ра-
ботещите в тях изнемогват с 
минимални заплати, а децата 

играят народни танци и пеят  
песни измръзнали в студените 
салони. 

“Културата ни е спасявала 
в най-тежки и мрачни време-
на. тя никога не е добре фи-
нансирана”, поясни Нинова. 

“Ние винаги сме искали да 
се заделя 1% от бВП за кул-
тура. стефан данаилов, бог 
да го прости, го направи като 
министър. а днес какво? с на-
шите пари, на всички ни, пла-
щаме, за да учат децата ни, че 
не са момчета и момичета и за 
да убиват най-ценното, което 
имаме като народ - културата 
и духовността”, категорична е 
Нинова. 

“Подкрепете ни с номер 1 в 
бюлетината, защото само бсП  
се противопоставя на джен-
дър идеологията в училищата. 
само ние два пъти в парла-
мента спираме такива закони. 
много силни и влиятелни хора 
и организации се изправят сре-
щу нас. само с ваша подкрепа 

и повече депутати ще успеем, 
защото всички други партии 
гласуват за джендър идеоло-
гията. да спасим децата си и 
да съхраним българската кул-
тура и духовност”, призова 
Нинова.

На срещата присъстваха 
oще водачът на листата на 
“бсП за българия” в ловеч 
ирена анастасова, секрета-
рят на изпълнителното бюро 
на партията Вяра Емилова, 
вторият в листата - минчо 
Казанджиев, както и всички 
кандидати за народни пред-
ставители от листата на со-
циалистите в района, кметът 
на троян донка михайлова, 
кметът на летница д-р Краси-
мир джонев и членът на Нс на 
бсП Веска Ненчева.

междувременно вчера ста-
на ясно, че министерството 
на културата е разпоредило 
проверка за това как точно и 
за какво са били отпуснати па-
рите.

СофийСката градСка организация 
на БСП ви кани на официалното 

закриване на камПанията 
в четвъртък, 30 март, от 18,00 ч. 

Пред Паметника на СъветСката армия. 
на СъБитието ще Бъде дадено начало 

и на възСтановяването 
на монумента.

сайтът за сравняване на цените е някаква бута-
фория, която направи служебното правителство, за-
яви вчера водачът на листата на “бсП за българия” 
в софия област иван Ченчев в тв ефира. той при-
помни, че бсП настоява за налагане на таван на це-
ните за справяне с инфлацията и посочи, че мярката 
вече се прилага в европейските страни, а българия 
закъснява. 

“Въпросът е да си спасим гражданите, държава-
та има достатъчно лостове после какво да направи. 
трябва да се вземат мерки. Криза има и няма да се 
излезе лесно от нея. Плюс това икономиката стра-
да заради войната, има инфлация, има и надценка. 
Какво стана с идеята служебното  правителство да 
сложи таван на надценката? и това не стана”, ко-
ментира Ченчев.

активът на бсП в асе-
новград и всички кандидати 
за народни представители от 
листата на “бсП за бълга-
рия” в Пловдив област остро 
протестират срещу недопус-
тим вандализъм на неизвест-
ни лица, които са унищожили 
конструкцията на предизбор-
ната шатра на социалистите, 
се казва в позиция, разпрос-
транена от водача манол ге-
нов. По този повод председа-
телят на бсП в асеновград 
д-р Емил Караиванов е подал 
официална жалба  до поли-
ция и прокуратура.

“Почти нищожен е вари-

антът конструкцията на пре-
дизборната шатра на бсП 
да се е самоувредила, след 
като на място е видимо, че 
със сила са изтръгнати ан-
керните болтове, с които тя 
е заземена стабилно. Какъв 
е бил мотивът-дали откровен 
вандализъм или умишлено 
увреждане с цел имиджово 
компрометиране, силно се 
надяваме експедитивно раз-
следване да установи. Не е 
прецедент предизборна  кам-
пания на бсП в асеновград 
да става жертва на вандали-
зъм. асеновградчани още 
помнят безпрецедентното за-

ливане с боя на билбордове-
те на наш кандидат за втори 
кметски мандат”, възмущава 
се генов.

Помним и взломяването 
на общинския предизборен 
клуб, но нито един от тези 
пошли прийоми на противо-
поставяне няма да омаловажи 
нашата кампания и нашите 
послания в нея, категоричен 
е д-р Караиванов.

социалистите се надяват 
разследването да е експеди-
тивно, да се открият следи от 
видеонаблюдение в района и 
вандализмът да бъде разкрит 
и наказан. 

“Ще продължим с усилията си за приемане на за-
кон за създаването на държавен фонд за устойчиво 
развитие на северозападна българия”, заяви на среща 
с гражданите на бяла слатина водачът на листата на 
“бсП за българия” във Враца и Хасково атанас Зафи-
ров. “трябва да продължим увеличението на доходите 
и стабилизирането на икономиката. бсП ще предложи 
отново  преизчисление на всички пенсии със средноо-
сигурителен доход от 2021 г. минималната заплата да 
стане 50% от средната, майчинството да продължи да 
бъде колкото минималната заплата, да се подпомогнат 
майките студентки”, подчерта Зафиров.

според него начинът за преодоляване на политиче-
ската криза е висока избирателна активност и избора 
на партии и хора, които са доказали, че могат не само 
да обещават, но и да изпълняват своите обещания. 

страната ни има нужда от 
стабилно редовно правителство 
и без бсП това е невъзможно, 
заяви в тутракан водачът на 
листата на “бсП за българия” в 
силистра иво атанасов. твърдо 
решени сме да направим най-до-
брото за българия в тази трудна 
ситуация, без да се поддаваме на 
половинчати внушения, подчер-
та пред избиратели той.

“В условията на все по-услож-
няващата се криза, бсП е един-
ствената разумна и традиционна 
партия, която е в състояние да се 
погрижи за хората, опъвайки со-

циален чадър над всеки нуждаещ 
се, балансирайки външните ни 
отношения и стимулирайки ико-
номиката, без да вдига данъците. 
Нито една от останалите партии 
не предлага такова комплексно 
решение, защото са десни или 
сформирани временно, заради 
субсидията или с друга кратко-
срочна цел”, поясни атанасов. 

По думите му това не са чер-
вени линии, а генерална линия, 
която води към социална държа-
ва и бърка тънките сметки на ос-
таналите политически субекти, 
коментира той. 

Корнелиянинова:

Потресаващо! С нашите пари се
плаща на транссексуално шоу
Джендъридеологиятавечеедържавнаполитика,предупредилидерътнаБСП

ивоатанасов:

Страната ни има нужда  
от стабилен кабинет

Вандали унищожиха предизборната 
шатра на БСП в Асеновград

иванЧенЧев:

Сайтът за сравняване 
на цените е бутафория

атанасЗафиров:

Нужно е приемането на 
Закон за Северозапада
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без достъп до лекарства, чиято 
стойност НЗОК поема частично или 
напълно, може да останат пациентите 
от 1 април. За това предупредиха от 
съюза на фармацевтите. Причината 
са спорни текстове в новия договор 
между тях и Касата, които временният 
й управител Йорданка Пенкова вклю-
чила в последния момент. според тях, 
ако в една рецепта има изписани три 

лекарства, които се покриват от здрав-
ната каса, но в аптеката не е налично 
едно от тях, пациентът няма да получи 
и другите две налични. същото ще се 
случи, ако и трите са налични, но едно 
от тях е в по-малка доза. това стана 
ясно след неуспешните преговори на 
българския фармацевтичен съюз с На-
ционалната здравноосигурителна каса. 
Касата е поискала това задължение да 

залегне в договорите й с аптеките, но 
фармацевтите са отказали. В сегашния 
договор е записано, че при изразено 
желание на пациента, той може да по-
лучи по-малко количество от предпи-
саното в рецептата или протокола и да 
търси нужното в друга аптека.

Преди края на седмицата трябва да 
бъде постигнато споразумение.

“Новите изисквания биха създали 

голямо напрежение между пациентите 
и нас”, коментира маргарита грозда-
нова, член на Комисията по етика във 
Фармацевтичния съюз. По думите й 
особено при хипертониците това е от 
голямо значение, защото през лятото 
често те си намаляват дозите заради 
топлото време и имат количества в тях. 

От съсловната организация искат 
аптеките да могат да отпускат по-мал-
ко от предписаните от лекаря медика-
менти, тъй като е възможно аптеката 
да не разполага с необходимото коли-
чество или пациентът да не пожелае да 
купи цялото.

ВАС потвърди конфликт на интереси 
на трима общински съветници 

Пред паметника на тонка Об-
ретенова в русе бяха отбелязани 
130 години от смъртта на нацио-
налната героиня. “Не е лесно да 
посветиш себе си в борбата за 
свобода, но още по-трудно е да 
тласнеш децата си в тази борба, 
за да я има нашата родина”, каза 
кметът Пенчо милков. 

На церемонията присъстваха 
и заместник-кметовете на Об-
щина русе магдалина илиева, 
димитър Недев и Енчо Енчев, 

заместник-областният управи-
тел детелина ачева, както и уче-
ници от мг “баба тонка”, ОУ 
“любен Каравелов” и ОУ “Отец 
Паисий”. слова по повод памет-
ната дата произнесоха и пред-
седателят на Общинския съвет 
иво Пазарджиев и директорът 
на регионалния исторически му-
зей проф. Николай Ненов.

Заупокойна молитва за 130-
ата годишнина от кончината на 
баба тонка Обретенова отслу-

жиха Негово Преосвещенство 
главиницкият епископ мака-
рий, викарий на русенския мит-
рополит, и свещеници от ру-
сенската света митрополия. В 
събитието се включиха Общин-
ският духов оркестър с диригент 
димчо рубчев, десислава Васи-
лева от Вокално студио за поп и 
джаз “икономов” с ръководител 
Вили икономов и младежкият 
гвардейски отряд към Общин-
ския младежки дом. 

силна буря събори дървета 
и изолации в много населени 
места в страната. В 20 области 
вчера бе обявен жълт предупре-
дителен код за силен вятър, като 
се очакваше поривите му да дос-
тигнат до 100 км/ч.  

Още в понеделник вечерта 
Пловдив пострада сериозно 
от бурята. десетки бяха по-
дадените сигнали за паднали 
дървета и счупени клони, а 
изолация на блок срути върху 
площадка на детска градина. 
От общината заявиха, че сгра-
дата, чиято изолация е падна-
ла, е ремонтирана преди месец 
от частен инвеститор.

Поради силния вятър и пад-
нали дървета бе преустановено 
движението на влаковете в меж-
дугарието Пловдив - Филипово. 
аварийни екипи на НКЖи ра-
ботиха по отстраняване на по-
вредите по контактната мрежа.

В софия до обяд сигналите 
бяха само седем, а от общината 
припомниха, че строителните 
фирми трябва да обезопасят 
огради и скелета, а търговците 
да проверят рекламно-информа-
ционните си елементи. 

В област Плевен екипи на 
регионалната дирекция “Пожар-
на безопасност и защита на на-
селението” са реагирали на над 
десет сигнала за паднали клони 
и предмети на пътните платна.

Прекършени клони и раз-
късани билбордове имаше в 
сливен, установени бяха и по-
вреди по проводите на кабел-
ни оператори.

силният вятър във Велико 
търново събори контролер на 
светофар на оживено кръстови-
ще до голям супермаркет и три 
дървета, получени бяха сигнали 
и за отронена мазилка на жи-
лищни сгради.

Детска градина “Слънце” в град Левски се включи 
в първото издание на европейската инициатива “Ден 
на европейските автори”. Събитието е инициирано 
от Европейската комисия, за да свърже по-младите 
поколения с четенето на книги и да им помогне да открият 
многообразието на европейската литература. Основният 
акцент в дейностите на събитието е да премине чрез четене 
на глас на детска художествена литература от библиотекар, 
автор-писател, известна личност или книгоиздател

Силна буря събори 
дървета и изолации

СнимкаБнР-Пловдив

Изолацията на блок се срути върху площадка на съседна детска градина в Пловдив

Пациенти може да останат 
без лекарства от 1 април
СпоразумениетомеждуБългарскияфармацевтиченсъюзинЗок
поспорнитевъпроситрябвадабъдесключенодокраянаседмицата

Върховният администрати-
вен съд (Вас) потвърди реше-
ния на антикорупционната ко-
мисия за установени конфликти 
на интереси за висши публични 
длъжности.

Общинският съветник от 
Хисаря бойко гавраилов от 
гЕрб е гласувал на заседание 
на Общинския съвет в полза 
на свързано с него лице, също 
общински съветник, и по този 
начин е упражнил правомощия 
в частен интерес. между тях е 
имало икономически зависи-

мости, изразяващи се в няколко 
общи търговски дружества и 
закупуването и притежаването 
на собственост. Потвърдена е и 
глобата от 5000 лв., наложена на 
гавраилов. 

изцяло потвърдени са и две 
нарушения за конфликт на ин-
тереси на Красимир Кръстев, 
общински съветник от Каварна 
от НФсб. Установено е, че той е 
внесъл в Общинския съвет пред-
ложение за закупуване на частен 
имот със средства на общината, 
като самият той е едноличен 

собственик на имота. глобата за 
него е 10 000 лв.

По отношение на бившия 
общински съветник от сандан-
ски румен Пачов частично е 
потвърдено решението на анти-
корупционната комисия за уста-
новяване конфликт на интереси. 
Като съветник Пачов е имал 
фирма за обществен транспорт и 
е участвал в подготовката на акт 
за изработването на нова транс-
портна схема в общината в свой 
частен интерес. той ще трябва 
да плати глоба от 5000 лева. 

Русе се преклони пред делото на Баба Тонка
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дьо Франс” (EDF) отново е прояви-

ла интерес към ядрения  проект аЕЦ 
“Белене”. този път обаче французите и 
българската държава ще подпишат до-

говор за изграждане на два блока с ру-

ско оборудване и френска технология. 
това заяви зам.-енергийният министър 
Еленко Божков на конференция “сце-

нариите, рисковете и перспективите 
пред развитието на ядрената енергети-

ка в България”.
както е известно международният 

арбитражен съд в Женева осъди Бълга-

рия да плати на руската компания “роса-

том” 1,3 млрд. лв. за поръчаните от нея 
два реактора по 1000 мВт, които сега 
стоят опаковани на площадката на аЕЦ 
“Белене”. интересите на EDF към този 
момент са да инвестира в проекта и да го 
изгражда, с преобладаващо френско фи-

нансово участие. За целта България ще 
трябва да подпише с Франция междуп-

равителствено споразумение за изграж-

дане на тези два ядрени блока. 
според министерството на енер-

гетиката винаги когато има междуп-

равителствено споразумение, участва 

държавата и като собственик, и като 
гарант, но все още предстои да се уточ-

ни с какъв процент. 
на 4 април в България пристига из-

пълнителният директор за нови мощно-

сти на EDF, а на 18 април на площадката 
в Белене ще бъдат на оглед френски спе-

циалисти от дружеството, които ще раз-
гледат доставеното оборудване, начина 
на съхранение, степента на използваем-

ост и инфраструктурата на обекта. 
това не е първият път, когато се го-

вори за френски интерес към ядрения ни 
проект. EDF е заявявала такъв веднъж 
през 2007 г. и още един път през 2016 г.

“Предстои и подписването на инже-

нерингов договор за изграждане на два 
блока по технология AP-1000 на “Уес-

тингхаус” на площадката на аЕЦ “коз-

лодуй”. основните цели, заложени в до-

говора, са максимална локализация или 
възможност за българската индустрия да 
участва в производство и изграждане на 
оборудването на тези два блока, стегнат 
график за изпълнение, добра цена на до-

говора и максимално използване на съ-

щата инфраструктура. договорът е пред 
приключване”, допълни Божков. 

Във връзка с това, за изграждане-

то на 7 и 8 блок в аЕЦ “козлодуй” 
предстои сключване на междуправи-

телствено споразумение и със саЩ. 
Преди да бъде подписан договорът с 
“Уестингхаус” обаче, трябва той да 
бъде нотифициран пред Европейската 
комисия. Едва след това ще бъде по-

дписан от саЩ и България, като след 

това трябва да бъде ратифициран и от 
българския парламент. 

очаква се това да стане в рамките на 
49-ото народно събрание. според прог-

нозите на министерството двата ядрени 
блока в аЕЦ “Белене” ще заработят през 
2035 г., а през 2045 г. - 7-ми и 8-ми в 
аЕЦ “козлодуй”. Засега не е ясно колко 
ще струват двата ядрени проекта.

По-малко пчелари и по-мал-

ко мед ще има с всяка следваща 
година. мрачната прогноза е на 
пчелари. според тях български-

ят натурален пчелен мед може 
да се превърне в дефицитна и 
бутикова стока, ако отрицател-

ните процеси в сектора про-

дължават да се развиват с тези 
темпове.  Причините за това 
са много. сред тях са неблаго-

приятните финансови условия, 
при които стопаните отглеждат 

пчелните семейства и в срива 
на изкупната цена, която пад-

на в началото на 2023 г. до 4,80 
лв./кг в условията на инфлация. 
така пчеларите започват масо-

во да се отказват от бизнеса и 
да продават кошери, инвентар, 
пчелни семейства. 

само преди няколко години 
броят на стопаните, отглеждащи 
пчели в добричка област, е бил 
около 2000. над 62 000 пчелни 
семейства са регистрирани през 

2016 г., показват данните на ок-

ръжната дирекция “Земеделие”.3 
години по-късно те вече са 60 
000 в 1128 пчелина. 

В добричка област се про-

извежда близо една четвърт 
от меда на България. За съжа-

ление по складовете залежава 
продукция от 2022 г. според 
пчеларите причината за това е 
навлизането на мед от Украйна 
у нас, който е на по-ниска цена 
и подбива пазара. 

По-скъпи плодове тази годи-

на очакват производителите и 
експертите в Югозападна Бълга-

рия. Заради скъпото напояване и 
лошите метеорологични условия, 
основно сланата по овощните 
дръвчета, се очаква да плащаме с 
300% повече за килограм ябълки 
и череши. след превръщането 
на голяма част от зеленчуците в 
луксозна стока, изглежда, че и 
плодовете ги очаква същата съд-

ба. В кюстендилско все повече 
производители се отказват от 
бранша, а земите пустеят.

Първите плодове родно про-

изводство, които идват на пазара, 
са ягодите и черешите. В края на 
май и началото на юни в кюстен-

дил излизат първите череши.
според заместник-председа-

телят на института по земеделие 
доц. димитър сотиров “през де-

кември и януари климатични-

те условия бяха подходящи за 

овощните култури. Експертът 
твърди, че няма измръзване, въ-

преки периодът от леко захла-

ждане по време на цъфтежа. 
“В кюстендилско сме обна-

деждени и очакваме една добра 
реколта. месец април обаче, е 
критичен, защото през последно-

то десетилетие почти не е имало 
година, в която късните пролет-

ни слани да подминат региона. 
Всяко едно повишаване на сред-

нодневните температури е кри-

тично за овощните култури”, 
обясни той.

Заради това голяма част от зе-

меделците започват да се отказ-

ват производството на плодове, 
а тенденцията в момента е овощ-

ните градини да се продават. Все 
по-малко хора обаче ги купуват 
- заради трудната реализация на 
производството и дъмпинга на 
вносни плодове от европейски 
страни. 

“ако вземем за пример чере-

шата - при изкупуването й, кога-

то започне сериозната кампания, 
пунктовете обявяват цена от  
1 - 1,10 лв. за килограм. след ня-

колко дни цената спада до 90 сто-

тинки, а в същото време берачи-

те искат от порядъка на 50-60-70 
стотинки. При тази аритметика 
няма как производителят да бъде 
на печалба и ако не са субсиди-

ите, повече от половината хора 
ще се откажат от производство 
на овощни култури в страната”, 
подчерта сотиров.

“овцевъдите отменят планирания за края на месеца про-

тест, при който щяха да блокират граничния пункт “кулата” 
заради безконтролен внос на македонско агнешко месо”, съ-

общи съпредседателят на националната овцевъдна асоциация 
симеон караколев пред Бнр. от бранша недоволстват, защо-

то то пристига у нас под 7 евро за килограм, което сериозно 
подбива цените.

Причината за отмяна на протестните действия е готов-

ността на министерството на земеделието да издаде заповед 
за всеобхватен контрол на влизащото в страната агнешко месо 
от трети страни. 

междувременно Българската агенция за безопасност на 
храните издаде заповед, с която се въвежда допълнителен 
контрол на вноса на агнешко месо. новината обяви замест-

ник-министърът на земеделието крум неделков. 
“Целта не е да спираме вноса на агнешко от трети страни, а да 

осигурим качествено безопасно месо на българския пазар. Лабо-

раторният контрол ще включва анализ за антибиотици, сулфона-

миди, олово и други тежки метали”, заяви пред Бнт неделков. 
той отчете, че към момента у нас са внесени 26 тона агнешко 

месо от република северна македония и 16 тона от Хърватия. 
родното производство отива единствено за нашия пазар. 

неделков не очаква поскъпване на агнешкото тази година. 
По негови оценки цената на дребно трябва да е “може би - 25-
27 лв. на рафта на магазина”.

По-малко пчелари и по-малко мед с всяка следваща година
Прогноза:

Доставеното оборудване за АЕЦ “Белене”  
от години стои  опаковано и неизползвано

Френска фирма ще достроява 
„Белене” с руските реактори
Подписвамеспоразумениес„Уестингхаус”
зановимощностивАЕЦ“Козлодуй”

300% отгоре за килограм 
родни ябълки и череши

Овцевъдите 
отмениха протеста си

По-малко пчелари и по-мал-

ко мед ще има с всяка следваща 
година. мрачната прогноза е на 
пчелари. според тях български-

ят натурален пчелен мед може 
да се превърне в дефицитна и 
бутикова стока, ако отрицател-

ните процеси в сектора про-

дължават да се развиват с тези 
темпове.  Причините за това 
са много. сред тях са неблаго-

приятните финансови условия, 
при които стопаните отглеждат 

пчелните семейства и в срива 
на изкупната цена, която пад-

на в началото на 2023 г. до 4,80 
лв./кг в условията на инфлация. 
така пчеларите започват масо-

во да се отказват от бизнеса и 
да продават кошери, инвентар, 
пчелни семейства. 

само преди няколко години 
броят на стопаните, отглеждащи 
пчели в добричка област, е бил 
около 2000. над 62 000 пчелни 
семейства са регистрирани през 

2016 г., показват данните на ок-

ръжната дирекция “Земеделие”.3 
години по-късно те вече са 60 
000 в 1128 пчелина. 

В добричка област се про-

извежда близо една четвърт 
от меда на България. За съжа-

ление по складовете залежава 
продукция от 2022 г. според 
пчеларите причината за това е 
навлизането на мед от Украйна 
у нас, който е на по-ниска цена 
и подбива пазара. 
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Европейският съюз постиг-
на миналата нощ политическо 
споразумение за разгръщането 
на мрежа от станции за зареж-
дане на електромобили през 
идните години. споразумени-
ето предвижда места за зареж-
дане по основните европейски 
транспортни коридори и об-
хваща автомобилите, ками-
оните, корабите и самолетите, 
се отбелязва в съобщение на 
Европейската комисия.

Въвеждат се задължител-
ни цели за развитие на инфра-
структурата, съобразени с броя 
на продадените нови незамър-
сяващи превозни средства. По 
трансевропейската транспорт-
на мрежа (ттм), към която в 
България се причислява магис-
трала "тракия", се предвижда 

обособяването на места за за-
реждане на всеки 60 киломе-
тра. след 2025 г. се очаква да 
има подобни зарядни станции 
с мощност поне 150 киловатча-
са, предаде Бта.

след 2030 г. в Ес на всеки 
200 километра водачите тряб-
ва да имат достъп до места за 
зареждане с водород. При ко-
рабоплаването се предвижда в 
същия срок да бъде осигурен 
достъп до електрозахранване 
в големите пристанища за 50 
пътнически плавателни съда 
или за 100 контейнеровоза. до 
2025 г. на европейските лети-
ща на всяка самолетна стоянка 
на ръкав трябва да бъде оси-
гурено електроподаване, а до 
края на десетилетието - и до 
отдалечените от терминалите 

стоянки. 
В същото време послани-

ците на 27-те страни членки 
на Ес одобриха края на дви-
гателите с вътрешно горене за 
новите автомобили от 2035 г., 
след като Германия вдигна ве-
тото си в замяна на изключе-
нието за бъдещите синтетични 
горива, предаде Франс прес. 

решението ще принуди 
новите автомобили да не еми-
тират въглеродни емисии, ко-
ето на практика ще забрани 
бензиновите, дизеловите и хи-
бридни автомобили за сметка 
на изцяло електрическите пре-
возни средства. 

според редица експерти 
обаче, технологията със син-

тетични горива има по-малък 
шанс да се наложи на пазара и 
ще обхване в най-добрия слу-
чай малка част от луксозните 
превозни средства. тя е оспор-
вана от екологични неправи-
телствени организации, които 
я определят като скъпострува-
ща, енергоемка и замърсяваща 
околната среда.

В България 39 на сто от 
потребителите се оплакват 
от увеличаване на цените 
по дългосрочните догово-
ри за доставка на услуги, 
а 36 на сто - от нечестни 
договорни условия. сред-
но за Ес тези дялове са съ-
ответно 26% и 22 на сто.  
мнозинството у нас - 78%, 
и в Ес - 75%, пък твърдят, 
че са попадали на скри-
та реклама в резултати от 
онлайн търсене. това по-
казват данни, представени 
от Европейската комисия.  
според изследването да-
нните всеки четвърти ев-
ропеец е добре запознат с 
потребителските си права, 
всеки трети е достатъчно 
запознат, а около 40 на сто 
са слабо запознати.

В България доверието 
в сигурността на нехра-
нителните стоки е 55%, 
докато средно за Ес е 

72%. наблюдава се слабо 
доверие в уреждането на 
спорове за качеството на 
стоките - 36% от българ-
ските потребители и 45% 
от останалите европейци 
са на мнение, че спорове-
те може да бъдат успешно 
уредени извън съда. 30% у 
нас и 34% в Ес пък вярват, 
че спорът може да намери 
решение от съдия.

У нас 83% от учас-
тниците са заявили, че в 
последната година не са 
имали проблеми със сто-
ките и услугите, които са 
платили. В Ес те са 74 на 
сто. Почти еднакви са от-
говорите - 75-77 на сто, че 
в последната година по-
требителите са се натък-
нали на лоши търговски 
практики. 

В Ес двойно по-често 
(17 на сто) потребителите 
предприемат действия, ко-

гато са недоволни от стока 
и услуга, докато в нашата 
страна това правят едва 
9%. между 7% и 8% е де-
лът на европейците (вклю-
чително българите), кои-
то са имали проблем със 
стока, но не са направили 

нищо, за да го решат. най-
честата причина да не се 
предприемат мерки е очак-
ването, че това ще отнеме 
много време - 49% в Ес 
и 57% у нас, както и че е 
твърде сложно, съответно 
25% в Ес и 39% у нас.

Пътните такси в 
сърбия поскъпват 
от 1 април с 14 про-
цента. За потреби-
телите на електрон-
ната пътна такса 
(ENP) има намале-
ние от 6%, преда-
доха танюг и Бта. 
според изменение 
на решението за 
размера на таксите 
за употреба на об-
ществените пътища 
от 1 април на шосе-
то Белград-Преше-
во пътната такса за 
леки автомобили и 
комби автомобили 
(първа категория) 
ще бъде 1690 сръб-
ски динара (около 
28 лв.), от Белград 

до димитровград 
- 1490 динара (25 
лв.), от Прешево 
до димитровград 
- 1180 динара (20 
лв.).

от Белград до 
Шид пътната так-
са ще възлиза на 
480 динара (8 лв.), 
от Белград до су-
ботица - на 720 ди-
нара (12 лв.) и от 
Белград до Чачак 
- на 530 динара (9 
лв.). Потребителите 
на ENP с предпла-
щане или плащане 
след преминаване 
ще получат намале-
ние от пътната так-
са в размер на шест 
процента.

Започналата тенден-
ция на повишение на 
лихвите и очакванията 
този процес да се заси-
ли до края на годината 
не плаши потребители-
те на ипотечни кредити. 
За първите два месеца 
на годината отпуснати-
те жилищни заеми бе-
лежат значителен ръст, 
показват данните на 
БнБ.

така например, само 
през февруари са отпус-

нати жилищни заеми 
в левове за близо 500 
млн. лв., с което общи-
ят им обем достига 16,8 
млрд. лв. Годишният 
ръст спрямо февруари 
2022 г. е 18,1%, а месец 
преди това нарастване-
то бе с над 17%.

В същото време 
статистиката на БнБ 
показва, че в края на 
февруари лихвите на 
новоотпуснатите жи-
лищни заеми за дома-

кинствата леко нара-
стват. средно лихвата е 
2,65% - с 0,03% повече 
от януари и с 0,06% по-
вече от преди година. с 
всички такси и комиси-
они годишният процент 
на разходите се пови-
шава до 2,89%. 

много по-сериоз-
но се вдига на годиш-
на база средната лихва 
при потребителските 
заеми - в края на февру-
ари БнБ отчита 8,37% 

среден лихвен процент, 
което е с 0,62% повече 
от февруари м.г. спря-
мо предния месец оба-
че се забелязва леко 
понижение на лихвите 
по новоотпуснати де-
позити - вероятно ня-
кои банки са пуснали 
промоционални пред-
ложения през февруа-
ри. с таксите цената на 
потребителските заеми 
достига средно 8,88% 
през февруари.

Лихвите по кредитите 
вървят нагоре

ЕСрЕши:

Зарядни станции да има  
на всеки 60 км
Двигателисвътрешногорененяма
дасепроизвеждатот2035г.

Пътните такси в 
Сърбия поскъпват 
от април

39% се оплакват от нечестни търговци
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Протестите в Израел продължават, въпреки че премиерът Бенямин Нетаняху обяви, че замразява 
спорната правосъдна реформа. Неговите крайнодесни коалиционни партньори призоваха той 
да не се отказва и обявиха готовност да свикат контрапротести на свои привърженици

Фермерите в Източна Ев-

ропа надигнаха глас срещу 
разоряващия ги внос на евти-

на земеделска продукция от 
Украйна. Импортът на яйца, 
плодове, слънчоглед и зърно 
е подпомаган от решение-

то на Брюксел да премахне 
митата и фитосанитарните 
норми.

Недоволни полски фер-

мери замеряха с яйца земе-

делския си министър Хе-

нрик Ковалчик по време на 
конференция с колегите му 
от Литва и Чехия. С викове 

“Предател!”, “Юда!” и “ти 
ни предаде на Украйна!” 
недоволните се опитаха да 
стигнат до подиума, на кой-

то говори и ресорният евро-

пейски комисар януш вой-

чеховски. 
Земеделските произво-

дители в Полша отбелязват 
рекорден брой фалити заради 
вносната украинска продук-

ция, която подбива родното 
производство. Положението 
допълнително се изостря от 
високите цени на енергията и 
торовете, санкциите и загубата 

на традиционния руски пазар. 
Полските земеделци на някол-

ко пъти затваряха границата с 
Украйна и спираха вноса на 
селскостопанска продукция.

тревога бият и румънски-

те фермери, чиято продукция 
също е изтласквана от укра-

инския безмитен внос. Зе-

меделският министър Петре 
деа предупреди, че през гра-

ничните пунктове с Украйна 
на територията на румъния са 
навлезли близо 3 млн. т зър-

нени и маслодайни семена.
Председателят на сло-

вашкия парламент Борис 
Колар призова страните от 
региона да се обърнат с обща 
позиция към ЕК за защита 
от украинското зърно, което 
разорява местните произво-

дители. 
Унгарският агроминис-

тър Ищван Над се оплака, 
че ЕК не дава отговор на 
притесненията на региона. 
“Брюксел стои бездействащ, 
докато украинското зърно 
причинява сериозни смуще-

ния на пазара”, предупреди 
той.

Внос на украински
храни взриви фермери
Недоволни земеделци в Полша замеряха с яйца агроминистър,
унгарскиятмуколегасевъзмутиотбездействиетонаБрюксел

Илън Мъск обяви, че от 15 април само 
потвърдени профили в Туитър ще 
могат да гласуват в анкети на плат-
формата. Главният 
изпълнителен директор на 
социалната мрежа вярва, че “това е 
единственият реалистичен начин да 
се отговори на развитите рояци от 
ботове с изкуствен интелект”

Забраняват процедурите за смяна на пола на малолетни 
и непълнолетни в Индиана. републиканското мнозинство в 
законодателния орган на американския щат изпрати одобрен 
законопроект на губернатора Ерик Холкомб, който увери, 
че ще го ратифицира. 

Забраната бе подкрепена от 65 членове на щатския пар-

ламент, 30 гласуваха “против”. Законопроектът забранява 
на лица под 18 г. достъп до хормонални терапии и операции 
за смяна на пола.

все повече законодателни органи в различни американ-

ски щати одобряват или обсъждат закони, засягащи смяната 
на пола при деца и ограничаващи достъпа на транссексуал-

ни до спортни състезания.
Най-малко девет щата са приели рестриктивни правни 

мерки относно промяната на пола при деца. във Флорида 
готвят забраната на джендър идеологията в училищата.

Американски щат забрани
смяната на пола при деца

Стотици хиляди французи отново излязоха на протест 
срещу пенсионната реформа. Железниците и доставките на 
горива в част от бензиностанциите бяха прекъснати, а учили-

щата - затворени. На места в страната протестиращите влязо-

ха в сблъсъци с мобилизираните 13 000 полицаи. 
масовите протести достигнаха Лувъра. Стачкуващите 

служители блокираха входа. Повечето туристи реагираха на 
затварянето с разбиране.

Президентът Еманюел макрон привика партийните лиде-

ри, за да им обясни реформата, която според проучванията не 
се подкрепя от 70 на сто от французите.

властта твърди, че ако мярката не бъде приложена, пен-

сионната система ще се срине. Според проучване на BVA 
едва 28 на сто от французите одобряват дейността на макрон. 
това ниво на подкрепа е най-ниското за френския президент 
от 2018 г. насам.

Нова стачна вълна 
заля Франция

Съветът за сигурност на ООН отхвърли 
искането на русия за ускорено междуна-

родно разследване за взривовете на балтий-

ските газопроводи “Северен поток”. Пред-

ложението бе подкрепено само от Китай и 
Бразилия.

Проектът възлагаше на генералния се-

кретар антонио Гутереш да създаде меж-

дународна комисия, която да установи 
замесените в саботажа. той призоваваше 
продължаващите национални разследвания 
на дания, Швеция и Германия да предоста-

вят на комисията събираната информация.
анонимен представител на руското 

външно министерство заяви пред руски ме-

дии, че страната му може да поиска обезще-

тение за щетите, причинени от взривовете 
миналата есен. руският президент влади-

мир Путин повтори позицията си, че зад 
експлозиите стоят лица на държавно рав-

нище.

ООН отказа да разследва саботажите на „Северен поток”

СНимкиБТА

Арести в Белгия при 
антитерористична акция

Белгийската полиция арестува 
8 души в Брюксел и други градове по 
подозрение, че са подготвяли теро-
ристични актове. Задържани са чле-
нове на две групировки, разследва се 
дали е имало връзка между тях. Вла-
стите засега няма да вдигат нивото 
на заплаха, но остават нащрек.

Киев получи първите 
танкове „Чалънджър-2”

В Украйна пристигнаха първите 
от 14-те обещани от Лондон теж-
ки танкове “Чалънджър-2”, както 
и друга бронирана техника, съобщи 
министърът на отбраната Алексий 
Резников. Украински военни вече са 
обучени във Великобритания как да 
боравят с бойните машини. 

Парламентарен вот 
в Гърция през май

Парламентарните избори в Гър-
ция ще се проведат на 21 май, обяви 
премиерът Кириакос Мицотакис. 
Той допълни, че ако не се формира 
управляваща коалиция след тях, ще 
се наложи втори вот в началото на 
юли.

Бомбени заплахи опразниха 
класни стаи в Сараево

Шест училища в Сараево са били 
евакуирани след телефонни сигнали 
за поставени взривни устройства. 
Извършена е проверка от полицията, 
но не е открито нищо. Образувано е 
дело срещу неизвестен извършител. 

Шестима загинали при 
стрелба в училище в Тенеси

Три деца и трима възрастни 
са загинали при стрелба в част-
но християнско начално училище в 
Нешвил, щата Тенеси. Полицията 
е ликвидирала заподозрения - бивша 
възпитаница на учебното заведение. 
Това е 129-ия подобен инцидент от 
началото на годината в САЩ. Пре-
зидентът Джо Байдън призова за 
по-строг режим за издаване на раз-
решителни за оръжие.

Смъртоносна автобусна 
катастрофа в Саудитска 
Арабия

Най-малко 20 души загинаха, а 
30 са ранени, след като претъпкан 
автобус падна от мост и се запали 
в Югозападна Саудитска Арабия. По 
първоначални данни причината за 
инцидента са отказали спирачки.
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Политическата коректност е словосъчетание, 
почти изпразнено от съдържание, но тъй като 
бива  употребявано с особен патос от винаги пра-
вилно дърдорещи по света и у нас глашатаи на ис-
тината, се налага да бъде разгледано по-обстой-
но. По особен начин то има връзка с поредните 
избори.

Изразът се появява за пръв път в края на 18 век 
в съдебно решение на Върховния съд на САЩ, спо-
ред което е политическо некоректно да се пред-
почита държавата пред хората, защото ако тя е 
човешко творение, хората все пак са божествено. 
Това има особена връзка с явилото се почти по съ-
щото време словесно нововъведение “идеология”, 
обозначаващо за автора си Дестюд дьо Траси уче-
ние за правилния идеен ред, получило негативен 
смисъл на заблудено, фалшиво съзнание в речи на 
Наполеон и текстове на бонапартисти. 

В иронично-негативен смисъл се употребява 
както от Хегел, така и от Маркс и Енгелс, чиито 
трудове върху немската идеология остават неиз-
вестни до тридесетте години на 20 век. Това до-
някъде обяснява защо се говори както за “научна 
идеология”, така и за политическа коректност в 
напълно положителен смисъл и от традиционната 
либерална левица, и от консервативната десница 
дотам, че и двете понятия се изпразват от съдър-
жание. Идеологията на политкоректността не ни 
подминава и днес, основана на иначе прости ори-
ентири за правилно, т.е. дясно и неправилно, т.е. 
ляво. Това най-вече е характерно за обществено 
устройство, в което изглежда съвсем нормално 
едва свързващите двата края сами да са виновни 
за положението си. 

Според тази идеология е политически корект-
но в общество на бедни политическата десница да 
е не само  медийно свръхпредставена, но и изуча-
вана, и  давана за пример дори тогава, когато ней-
ни решения от участие във войни през закони за 
защита на държавата до реституция и щадящи 
я данъци, са били и са в очевиден ущърб на мно-
зинството. Нещата са горе-долу така, както за 
свободно движещото се по света и у нас малцин-
ство с пари и капитали е политически коректно, а  
всички останали да са стока в позабравеното зна-
чение на животни, реагиращи на словесни стимули 
и подаяния. И напълно естествено е политически 
некоректно, когато това състояние се обяснява с 
тесни частни интереси, представяни за всеобщи с 
рекламния апломб за личния успех и печалбите от 
игрите на късмета, тъй натрапчиво рекламирани 
не толкова по света, колкото у нас.  З а т о в а 
пък става политически коректно, когато правило-
то бива изместено от изключенията и интересът 
към тях свидетелства за незаинтересованост към 
баналното всекидневие на тежък и ниско платен 
труд, мизерни пенсии и детски надбавки, съсипани 
земеделие, образование и здравеопазване, обрани 
старци и изнасилени баби в запуснати села, и така 
до личната безнадеждност, водеща страната до 
демографски колапс. При това тук винаги идва 
особеното проявление на идеологията на полити-
ческата коректност не толкова по света, колко-
то у нас: новият вечен съюзник е винаги по-прав 
от предишния, защото засега е по-силен и винаги 
казва какво е правилно. Нещата надали ще се про-
менят особено, но все пак: гласувайте политиче-
ски некоректно.       

Политическа 
коректност 

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Промяна,нонесъвсем

доста време поча-

кахме, докато стане 
ясно, че има належа-

ща нужда от промяна в 
учебните програми, за-

легнали в учебниците. 
Немалко трая и период-

ът, в който чиновниците 
препитваха участниците 
в образователната сис-

тема какво точно искат 
да се измени в тях. Още 
месеци бяха нужни за 
анализ и трансформи-

ране на нормативните 
документи с новостите. 
И така, до вчерашния 
ден, в който министер-

ството на образованието 
и науката обяви краят 
на дискусията и начало-

то на новото очакване 
на официалното публи-

куване на поправките. 
После ще дойде ред на 
обществено обсъждане 
и така до новата власт, 
която евентуално ще 
влезе на “дондуков” и 
ще постави поредния 
нов старт. 

сега все пак сме в 
очакване дали в предла-

ганите текстове ще има 

истински промени, на 
които разчитаха мно-

го родители, учители, 
общественици. Както 
се казва - ха, дано, ама 
надали. Поне така ста-

на ясно от думите на 
образователния минис-

тър сашо Пенов, че в 
крайна сметка по много 
предмети изобщо няма 
да се правят промени и 
конкретно по “История 
и цивилизации”.

Какво тогава изобщо 
ще променят от мОН? 
ако не се добавят или 
отпаднат съществени 
моменти от историята и 
българската литература, 
за какви новости можем 
да говорим. админи-

страцията очевидно се е 
вторачила в това дали да 

се учи за компас в тре-

ти клас или да остане за 
пети. Или дали терминът 
“метрум” да се премес-

ти в по-горна степен на 
обучение. акцентира се 
на несъществени замени, 
на формална дейност, 
която ще доведе само до 
фиктивна реформа. 

БсП отдавна настоя-

ва за връщане на отпад-

нали български автори 
от учебниците по литера-

тура, както и за действия 
срещу изкривяването на 
информацията по исто-

рия. Очевидно и този път 
социалистите останаха 
нечути, а всички ще ста-

нем свидетели на поред-

ните палиативни мерки, 
които няма да оздравят 
болната система. 

  �
Деси ВЕЛЕВА

Футболоттретиясвят

Националният ни отбор 
по футбол загуби тежко 
при гостуването си на Ун-

гария (0:3) в мач от евро-

квалификациите. Пораже-

нието ни посочи мястото 
на футболната карта. ре-

ално “лъвовете” се оказаха 
сред най-слабите отбори в 

Европа, но това вече не е 
тайна. И децата го знаят.

Просто сега “маджари-

те” ни показаха, че сме на 
светлинни години от тях, а 
какво да кажем за държа-

вите на Запад?
това ни представяне 

обаче е олицетворение не 
само на спорта ни, а на ця-

лата ни държава. разруха 
отвсякъде. И то не от вче-

ра, а вече над 20 години. 
В Будапеща се видя, че 

не играем футбол. Нацио-

налите ни просто се мъчат 
и тичат след съперниците 
с надеждата да се смилят 
над нас. Българите не само 
отстъпват, дори не добли-

жават физически и техни-

чески съперниците. За бър-

зина, надиграване човек 

срещу човек въобще няма 
смисъл да споменаваме.

модерните футболи-

сти се забавляват, когато 
играят. а при нас чув-

ството е, че те водят към 
гилотината и всеки мо-

мент ти слагат въжето... 
И Хосеп Гуардиола да на-

значиш, все тая. младен 
Кръстаич нищо няма да 
промени, проблемът не е 
в треньора.

Отделно стадионът - в 
“Пушкаш арена” са ин-

вестирани 530 млн. евро. 
Футболното бижу събра 
60 000 зрители, които 
направиха уникална ат-

мосфера. В България пък 
10 години не могат да се 
намерят пари за постро-

яването на ст. “Христо 

Ботев”. В същото време, 
Националният ни стадион 
не е пипан от близо 20 г.

Всичко това се случва 
при управлението на Боби 
михайлов. той, разбира 
се, никога не е виновен за 
нищо. Но е повече от срам-

но да идеш и да показваш 
амбиции, а в същото вре-

ме те бият като тупан на 
сватба.

Просто нищо добро 
не ни чака във футбола, 
защото ако е могъл, ми-

хайлов да е реорганизирал 
спорта за тези 18 години, в 
които е на власт. Просто с 
този модел на управление 
ни докара до третия свят. 
Въпросът е защо Боби се 
дърпа, сигурно причината 
е финансова...

  �
Марин МИЛАШКИ
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Интервю на Деси ВЕЛЕВА

n Г-н Карагьозов, защо 
решихте отново за влезете 
в листата на БСП?

- решиха го младите соци-
алисти около мен, членовете 
на клуб “никола Вапцаров”, 
на който аз съм председател. 
те смятат, че мога да работя 
за тях, за бъдещето им. 

n БСП направи много за 
образованието, за децата. 
Благодарение на социали-
стите ще има безплатни 
учебници за всички учени-
ците, детските градини и 
ясли станаха безплатни. 
Какви са следващите най-
спешни стъпки, които 
трябва да се предприемат в 
тази област?

- като депутат бих вложил 
всички сили, за да стане пре-
дизборната програма на БсП 
реалност. Ще настоявам да се 
промени начина на финанси-
ране на училищата. делеги-
раният бюджет вече изигра 
своята роля. крайно време е 
да се откажем от неолиберал-
ния принцип, че парите след-
ват ученика и да приложим 
формула, която да показва, че 
образованието е обществено 

право и благо. Финансиране-
то трябва да подпомага раз-
витието на образованието, а 
не да води до задълбочаване 
на неравенството, до закри-
ването на училища и обезлю-
дяване, до демотивиране на 
учителите. 

n Промяната в учебни-
те програми също бе поста-
вена като цел на социали-
стите в миналото Народно 
събрание.

- да, този процес е нало-
жителен. учебните програми 
са потресаващи. съдържани-
ето не е обвързано между раз-
личните степени на средното 
образование, няма синхрон 
между отделните авторски 
колективи. В програмите не 
е застъпено националното, 
родолюбиво съдържание. 
липсват уроци за възпитание 
в етика, морал, уважение, са-
мокритичност. 

друго предизвикателство 
е да се олекоти учебното 
съдържание според възрас-
тта на децата. нужно е да се 
избягва академичния стил, 
който е неразбираем и сло-
жен, затруднява децата и ги 
отблъсква да учат. 

Ще настоявам и да се по-
стави акцент върху извън-
класните форми на обучение, 
да се развива масовият учени-
чески спорт, да се стимулират 

творческите изяви, допълни-
телни занимания и дейности, 
които възраждат национал-
ната културна памет, за под-
готовка за работа и живот във 
високотехнологичното обще-
ство на знанието.

обучението на малцин-
ствата и най-вече на децата 
от ромски произход също е 
сериозно предизвикателство. 
необходим е екип от експер-
ти, който да разработи реа-
листична програма за реша-
ване на този въпрос. 

n Социалистите за-
почнаха сериозна кампа-
ния срещу навлизането на 
джендър идеологията в 
училищата. Каква е опас-
ността според вас?

- Ще продължа да отсто-
явам позицията си да не се 
включва по какъвто и да е 
било начин джендър обуче-
нието в учебниците и учи-
лище независимо в кой клас. 
след като навършат 18 го-
дини, децата имат право да 
приемат различни ориента-
ции. но дотогава, докато са 
на училище, не бива да им се 
внушава каквото и да било в 
тази сфера, за да не им се из-
кривява психиката.

n Какво още очакват 
симпатизантите от вас 
като бъдещ депутат?

- те настояват за мир и в 
този смисъл не бих подкре-
пил власт, която иска да ни 
въвлече във война. Ще поло-

жа всички сили историята на 
България да отговаря на исти-
ната, не както сега - да се из-
кривява и изопачава в изгода 
на нездрави политически ин-
тереси. не бива да се забравят 
постиженията до 1989 г. Факт 
е, че България се превърна в 
модерна индустриална страна 
с развито земеделие, безплат-
но образование и здравеопаз-
ване, със световни постиже-
ния в културата и науката. 
младите трябва да знаят, че 
БсП наследи революционния 
дух на своя народ. 

миналото на БсП показа, 
че много от политиките, ко-
ито отстояваме днес, са били 
реалност. БсП е лява партия, 
партия на народа, която носи 
отговорност - повече грижа и 
внимание към онеправдани-
те, към трудещите се, към бе-
дните. БсП има своя епична 
история, която не трябва да 
позволим да се ругае. 

какво движи младите хора, кое може 
да ги мотивира да бъдат по-активни в 
изразяването на гражданската си пози-
ция и доколко държавата има място и 
може да влияе върху всички тези проце-
си. Всички тези и още въпроси, свърза-
ни с образованието, силната гражданска 
позиция и борбата с апатията у младите 
хора, дискутираха на среща с граждани 
кандидатите за народни представители 
от русенската листа на БсП, общински 

съветници на социалистите, както и 
представител на младежкото обедине-
ние на партията от Велико търново.

За последната година и половина 
БсП доказа, че сред нейните основни 
приоритети е водене на устойчива по-
литика за подпомагане на най-малките, 
учащите и техните семейства. сред ус-
пешно реализираните мерки са безплат-
ни ясли и детски градини, безплатни 
учебници за ученици от 1-ви до 12-ти 

клас и еднократна помощ за учениците 
от 1-ви до 4-ти клас в размер от 300 лв. 

“младежите са основен двигател за 
бъдещото развитие на България. към 
този момент смело можем да твърдим, 
че единствено БсП има ясна визия за 
това какви политики биха подпомог-
нали младите да изберат да се развиват 
в родината си и да създадат семейство. 
основен приоритет и част от дълго-
срочната визия за развитие на страната 
ни би следвало да бъде насърчаването 
на предприемаческия дух в младите, 
както и образование, което подготвя бъ-
дещите кадри за модерната бизнес сре-
да. наша основна отговорност е освен 
политическо говорене, да предоставим 
конкретни решения и резултат”, каза 
Георги лукарев, кандидат за народен 
представител.

В основата на предложените социал-
ни политики на Българската социалис-
тическа партия, са именно тези свър-
зани с развитието и стимулирането на 

младежите да предпочетат да създадат 
семейство и да се развиват в България:

- Еднократна помощ при раждане: 
за първо дете Ц 600 лв., за второ дете 
Ц 1200 лв., за трето дете Ц 1700 лв., за 
всяко следващо Ц 300 лв.;

- Еднократна помощ в размер на 
7000 лв. за всяко второ и трето дете на 
родители, които са осигурени минимум 
24 месеца назад (обхваща над 9 000 ро-
дители);

- обвързване на размера на майчин-
ството през втората година до размера 
на минималната работна заплата (об-
хваща около 60 000 майки);

- увеличаване размера на еднократ-
ната помощ за майки-студентки на 7000 
лв. (обхваща над 6000 майки);

- нулев данък върху доходите от 
труд до навършване на 26 години (об-
хваща близо 300 000 млади хора);

-  Безплатни лекарства за всички 
деца до 14 г. възраст (обхваща над 1 ми-
лион деца).

ИванКарагьозов:

Образованието 
е обществено 
право
БСПимасвояепичнаистория,коятонетрябвадапозволимдасе
ругае,казвакандидат-депутатътотлистатана23МИРвСофия

ИВАн КАрАгьозоВ е завършил специалността “Българска 
филология”. Бил е учител в Крумовград. Дълги години  
е работил в издателства на учебници. Кандидат  
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БСП-руСе:

Подпомагане на младите 
и семействата е наш приоритет
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Да опазим България
от тоталната лудост
Джендърполитикатаимултикултурализмътунищожават
западнатацивилизация,данонезавладеятистранатани

Живея в чужбина от 1990 
година и чистосърдечно си при-
знавам, че не съм много в час с 
политиката в България, въпреки 
че я посещавам почти всяка го-
дина. В момента живея в Канада, 
но съм живял и в саЩ, както и в 
Латинска америка.

имам дълги години лични 
наблюдения над това, което се 
случва в почти всички западни 
държави (и в света по принцип) 
и съвсем отговорно заявявам, че 
Западът сега е един грандиозен 
потъващ кораб. Основните при-
чини са следните:

Глобализмът и 
политиката на 

глобализация

Мултикултурализмът, който 
е главното оръжие на глобали-
зма, е неуспешен социален експе-
римент, насилствено натрапван 
от глобалния елит, който никога 
и никъде не е функционирал. 
не функционира в момента и 
по всичко личи, че никога няма 
да функционира и в бъдеще. и 
въпреки това западни лидери - 
марионетки, контролирани от 
глобалистите, продължават да 
налагат и натрапват мултикулту-
рализма без съгласието на мест-
ното население, без допитване 
или референдуми. т. нар. мулти-
културализъм е де факто демо-
графски геноцид над население-
то от европейски произход.

ами моралната деградация и 
разврат вследствие на брутално-
то натрапване на всякакъв вид 
гнусни извратени концепции? 
Маскирани като “борба за рав-
ноправие” - за правата на т. нар. 
ЛГБти, а всъщност са най-обик-
новени перверзници. Прочетох 
истанбулската конвенция в ори-
гинал (на английски) и нямам 
абсолютно никакво съмнение, че 
е троянски кон, който ще си по-
каже копитата и ще се развилнее 
бясно в момента, когато бъде уза-
конен и подписан.

Посланието ми към България 
е кратко и ясно: ако искаме да 
запазим дори и минимален шанс 
да съхраним нашата хилядолет-
на култура, традиции и начин на 
живот, троянският кон не трябва 
да бъде допускан в пределите на 
родината ни. ако се подпише 
този документ (истанбулската 
конвенция), който твърди, че пол 
не е биологично понятие, а со-

циално изградена роля, кутията 
на Пандора вече ще е отворена и 
след това няма затваряне.

Така се започна  
и в Канада 

Уж равноправие, уж против 
насилие и в момента промиват 
мозъците на децата от ранна дет-
ска възраст с извратени концеп-
ции за безполовост - не си нито 
мъж, нито жена, транссексуал-
ност и дузини други извратени 
и сложни за разбиране термини 

като LGGBDTTTIQQAAPP. 
да, това е истински термин (съ-
кращение на група термини), 
използван от Федерацията на 
началните учители в провинция 
Онтарио, което на английски оз-
начава: Lesbian, Gay, Genderqueer, 
Bisexual, Demisexual, Transgender, 
Transsexual, Twospirit, Intersex, 
Queer, Questioning, Asexual, Allies, 
Pansexual and Polyamorous.

на български се превежда по 
следния начин: Лесбийка, гей, 
джендър-неутрален, бисексуа-
лен, демисексуални, транссексу-
ални, транссексуален, дву-полов, 
интерсексуален, неутрален, по-
лово-подвъпросен, асексуален, 
полово-свързан, пансексуален и 
полиаморфен.

и това е само върхът на 
айсберга. тази брутална деге-
неративна политика се налага 
в абсолютно всички сфери на 
обществото. сред други важни 
фактори, които допринасят за 
потъването на “западния кораб” 
е политическата коректност, ко-
ято де факто е официалната “ре-
лигия” на Запада и мнозинството 
от хората я следват фанатично, 
без дори да го осъзнават. Поли-
тическата коректност е “затвор 
на съзнанието”. теми, които сво-
бодно се дискутират по телевизи-
ята в България, в Канада са табу 
и е рисковано да се дискутират 
дори и с близки и познати.

религията на политическа 

коректност е главното оръжие, 
използвано от регресивните ли-
берали в така наречената “иде-
ологична война” (Culture War), 
вследствие на която обикнове-
ните хора са репресирани и на-
плашени да не изразяват мнения, 
различни от официалната псевдо-
либерална политика. ако някой 
посмее да изрази несъгласие - не 
става въпрос за критика, а просто 
несъгласие - социално-икономи-
ческите последици са жестоки. 
Публично заклеймяване - расист, 
ксенофоб, хомофоб и любимото 

напоследък - нео-нацист. Почти 
сигурно е, че ще си загубите ра-
ботата, приятелите, и дори род-
нините ви може да се обърнат 
срещу вас.

Разделяй и владей

Промиване на мозъци от ран-
на детска възраст. Още от малки 
настройват децата едни срещу 
други. Момичета срещу момче-
та. Малцинства срещу “приви-
легированите”, ЛГБти срещу 
хетеросексуални и т.н. това се 
постига като на определена група 
й се втълпява, че е жертва, репре-
сирана от някоя друга група.

най-атакуваната група обаче, 
която няма право на глас, са бе-
лите хетеросексуални младежи 
и мъже. те са заклеймени като 
враг номер едно. Промиването 
на мозъци е жестоко и тотално 
и не подлежи на дискусия. Вся-
ко мнение против официалната 
псевдо-либерална идеология е 
моментално заглушено.

наркоманията в момента зае-
ма епидемични мащаби и после-
диците от нея са разрушителни. 
това обаче е тема за напълно от-
делна дискусия.

друг фактор е феминизмът 
(и криворазбраната му интерпре-
тация), водещ до разрухата на 
основната клетка на обществото 
- семейството. Мъжете и жените, 
които в природата са естествени 
съюзници и имат нужда един от 

друг, са насъсквани едни срещу 
други под претекст, че мъжете 
са врагове на жените. Въвеждат 
се термини като “токсична мъ-
жественост” (Toxic Masculinity), 
които втълпяват чувство на вина 
в подрастващите момчета. В съ-
щото време момичетата от малки 
израстват с идеята, че са жертви 
на “токсичните мъже”. Последи-
ците от тази неадекватна идеоло-
гия са пагубни за обществото.

регресивният либерализъм 
тотално е завладял образовател-
ната система, като се започне от 

детските градини и се стигне до 
университетите.

Липсата на обективни медии. 
Почти всички средства за масова 
информация са пропагандни ма-
шини на глобалния елит.

Всичките тези регресивни 
политики са лансирани, на-
трапвани, и пропагандирани 
от самозабравили се либерали, 
които в действителност въобще 
не са либерали, а деспотични 
тоталитаристи и са нетърпи-
ми спрямо идеологии, които 
са различни от тяхната. тези 
типове се преструват на толе-
рантни, само когато им изнася 
и мненията на другите съвпадат 
с тяхната сбъркана идеология. 
ако някой обаче посмее да из-
рази несъгласие, моментално се 
нахвърлят върху него като по-
беснели кръвожадни канадски 
вълци, и веднъж като захапят, 
не спират, докато въпросният 
обект не е разкъсан на парчета. 
това се прави с цел назидание, 
като се изпраща ясно послание 
какво ще се случи на всеки, кой-
то дръзне да се противопостави 
на техните малоумно утопични 
идеали.

България е на 
кръстопът 

и изправена пред ясна алтер-
натива. да съхрани традиции-
те си и начин на живот и най-
важното да предпази децата, 

които са бъдещето на нацията, 
от необратима дегенеративна 
и развратна политика, бази-
рана на противоестествени 
и несъвместими с природата 
перверзни концепции. или - 
да се поддаде на натиска и да 
подпише смъртната присъда 
на нацията. ако тази конвен-
ция се приеме, това биб било 
“началото на края”.

надявам се хората в Бълга-
рия да осъзнаят какво се зада-
ва и на всяка цена то да бъде 
предотвратено. Моите пътува-
ния между България и Канада 
са като пътешествия с машина 
на времето между настоящето 
и близкото бъдеще. най-сери-
озно и отговорно заявявам, че 
“бъдещето” въобще не е свет-
ло.

Мотивацията да споделя 
тези мои тревоги е предиз-
викана само и единствено от 
любов към България. аз оби-
чам и двете държави. Канада, 
както вече с болка споделих, е 
един грандиозен потъващ ко-
раб, който (според мен) няма 
как да бъде спасен и в интерес 
на истината сърцето ми се къса 
като виждам какво се случва в 
тази до скоро прекрасна дър-
жава.

надявам се поне Бълга-
рия да се поучи от фаталните 
грешки на Запада и да поеме 
различен път (като Полша 
и Унгария например). да се 
спаси от лапите на мултикул-
турализма, глобализма и рег-
ресивната псевдо-либералната 
политика на разврат и морална 
деградация.

съвсем ясно искам да по-
ясня - аз съм най-обикновен 
човек. не съм политически ак-
тивист. За първи път в живота 
си взимам отношение в полити-
ческа дискусия. Крайно време 
е и ние, обикновените хора, да 
изразим мнение и да признаем, 
че всичко това което се случва, 
е пълна, абсолютна и тотална 
лудост, от която страдат всички 
сфери на западното общество. 
най-страшното е, че за псевдо-
либералите няма нищо свято и 
вече най-нагло и безочливо взи-
мат на мерник и децата. след 
като атакуваха семейството, 
следващата мишена са децата.

искрено се надявам тази 
лудост, граничеща със ши-
зофрения, да не превземе и 
България, защото независимо 
от недостатъците и абсурдите, 
които за съжаление все още 
съществуват в държавата ни, 
ако тя се опази от регресивни-
те псевдо-либерални полити-
ки, все още има шанс не само 
да оцелее, но и да продължи 
да бъде едно нормално, а защо 
не и по-добро общество за жи-
вот.

RedPillBulgaria 
Клуб “24 май”
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Голям план за дестабилизация на 
държавата и евентуална смяна на фор-
мата на управление в България съзря-
ха експерти по киберсигурност. Пред 
дума доц. Златогор минчев от БаН 
коментира как изобщо не е случайно, 
че масовите бомбени заплахи в учили-
ща и университети в страната се случ-
ват точно в последната седмица преди 
изборите в неделя. Защото именно в 
училищата ще се откриват избирател-
ните секции, в които българите трябва 
да отидат да гласуват в неделя.

според доц. минчев бомбените за-
плахи, които заливат училищата днес, 
са комбинация от кибер атаки през VPN 
или прокси сървъри в чужбина от една 
страна, и зловредна политическа агита-
ция. 

“Целта е по-малко българи да отидат 
до секциите, а чрез ниската избирателна 
активност да бъдат ударени системните 
партии като БсП”, обясни доц. мин-
чев.

Неговият коментар идва след като 
в два поредни дни десетки училища в 
страната получиха заплахи за бомби. 
Вчера жертва на подобен тероризъм 
стана и уНсс.

Линиите за анализ са две. 

атаките могат да са дирижирани от 
чужда държава, която е крайно недо-
волна от разрастващите се антивоенни 
настроения в страната, които отхвърлят 
изпращането на военна помощ и сила в 
украйна. Невероятно, но факт - вмес-
то да намалява от взетите насилстве-
ни мерки за ограничаване на руските 
медии и свиване на информацията от 
фронта и украйна до това какво е казал 
президента Зеленски, президента Бай-
дън и божем - някой висш еврочинов-
ник , русофилството в страната се раз-
раства. Все повече хора започват да се 
страхуват, че въвличайки България във 
военния конфликт в украйна, заплахата 
да се изпращат български войници като 
пушечно месо на фронта започва да ста-
ва все по осезаема.

В страната се осъществи голям По-
ход за мир в софия и Варна неотдавна, 
което показа, че българите не само са 
против замесването на страната ни във 
войната, но и са готови да се надигнат 
на масови граждански протести, за да 
защитят суверинитета на държавата. За-
сега протести, но утре протестите могат 
да ескалират и до гражданско неподчи-
нение, ако не и до нещо повече. особе-
но, когато първите ковчези с наши вой-
ници започнат да пристигат от фронта.

Именно тези обстоятелства могат 
да са основен мотив за сглобяване на 
бомбени кибератаки с диверсионна цел: 
подриването на доверието в служебния 
кабинет и президентската институция, 
които са останали за зла участ на целия 
народ като единствено действащи ин-
ституции в момента. освен това, ако и 
след 2 април парламентът не може да 
състави редовно правителство, поли-

тическата дестабилизация на страната 
ще се задълбочи и  със сигурност ще 
има драматични икономически послед-
ствия, което в съчетание с усложнената 
международна обстановка.

Втората линия за анализ

е свързана с намеренията на вътрешни-
те политически играчи вдясно, които 
имат сериозен интерес от снижаването 
на избирателната активност, за да бъдат 
ударени системните партии като БсП. 
тези политически играчи могат да са 
ПП и дБ, които  са гневни на връщането 
на хартиената бюлетина. тъкмо харти-
ята им пречи на плановете за манипу-
лациите с машинния вот, които лъснаха 
в протоколите на ЦИк, огласени от ли-
дера на БсП корнелия Нинова от три-
буната на  Народното събрание. Защото 
възможността да се гласува с хартиена 
бюлетина със сигурност ще вдигне из-
бирателната активност и техните про-
центи най-безславно ще се топят като 
щъркеловия сняг днес. тъкмо по тези 
причини експертите свързват бомбе-
ните заплахи с амбициите на политици 
еднодневки, които са готови не просто 
да слугуват на чужди посолства срещу 
националните интереси на страната, но 
и буквално да участват в нейната поли-
тическа дестабилизация.

На този фон служебният министър 
на вътрешните работи Иван дермен-
джиев изфабрикува интересна руска 
връзка в бомбените заплахи у нас в едно 
доста истерично и необмислено изявле-
ние:

“Водещата теория, общо взето е, че 
става въпрос за хибридни атаки, свър-
зани с русия по някакъв начин”, каза 
демерджиев и посочи, чеима “индика-
тори, кукички”, чрез които може да се 
прецени дали заплахата е реална, или 
не.

Имейлът е подписан с линк към 
телеграм канал, всеки може да влезе в 
този публичен чат провайдер и да види 
въпросния профил. съобщенията са на 

английски. Личи си, че мейлите са на-
писани през Гугъл преводач, а заплахи-
те са отправени към няколко държави, 
описа схемата Любомир тулев.

“можем да си направим извода, че 
това не е нещо персонализирано спрямо 
българските учреждения, а опит да се 
тества. тества се реакцията”, каза той. 

разбира се, 
МВР трябва да успокои 

по някакъв начин предизборната ситу-
ация и начинът е само един - Гд БоП 
да задържи извършителите и да устано-
ви мотивите им. а ако мВр не може да 
задържи реалните извършители, които 
могат да са ситуирани по цялото зем-
но кълбо, стига да има здрава интернет 
връзка и един лаптоп или смартфон, но 
могат и да мишкуват из нета в апарта-
мента отсреща, срещу прозореца на 
спалнята Ви, може да задържи някои 
известни тям “заподозрени”. Пък да из-
мисли по-адекватни обяснения за  неспо-
собността си да осигури спокойствие, 
прозрачни и честни избори. Инак оста-
ваме с убеждение, че само плащаме за-
платите на полицаите, държавата я няма, 
а едни “руски” хакери управляват света 
и у нас. 

Приказките за връзки на бомбените 
заплахи у нас с хакерите от русия - из-
винете, но вече го играхме. според не-
назованите автори на тези фабрикувани 
незнайно къде “новини” руските хакери 
се оказаха най-всемогъщите в кибер-
пространството от избирането на тръмп 
та до днешните бомбени атаки у нас. 
умореното от антируска реторика бъл-
гарско ухо става все по-малко чувстви-
телно към тенденциозните манипулации 
на общественото мнение срещу русия.

мВр по закон трябва да се въздържа 
от участие в политически акции, трябва 
да е гарант за сигурност и стабилност в 
страната. За съжаление обаче, след Бой-
ко рашков, служебната власт го превър-
на в обикновена пионка на шахматната 
дъска. Вместо като силово ведомство то 

да задава тон за песен.  
дума научи още, че бомбените за-

плахи в училищата са станали обект на 
внимание и на мисията на оссЕ у нас, 
която е тук като наблюдател на избори-
те. тази тема със сигурност ще залегне 
и в техния доклад на вота, а според на-
шите източници чужденците досега не 
са виждали 

нищо подобно  
в друга държава. 

Една от препоръките на оссЕ за 
справяне с проблема е била петъчният 
ден преди изборите да бъде обявен за не-
учебен, за да има време за реакция, ако 
провокациите бъдат повторени. 

“За мен няма реална заплаха за ре-
ално извършени терористични актове, 
тъй като произходът на тези съобщения 
е далеч от България и тези групи не са на 
територията на България, за да осъщест-
вяват каквито и да било терористични 
действия”, коментира вчера и бившият 
началник на отдел “киберпрестъпност” 
в ГдБоП явор колев 

според него експерти по разследване 
на киберпрестъпления, контратероризъм 
и психолози трябва да анализират източ-
ника на имейлите, както и текстовете на 
съобщенията, за да установят дали за-
плахата е реална. 

По думите на специалисти хипоте-
зите за това кой е извършителят и какви 
са мотивите му са два - да се предизвика 
масова паника и неходене на училище от 
страна на малка група ученици или зло-
намерен опит за тестване на реакцията 
на службите от чужда страна.

каквато и да е истината обаче, вече 
стана очевидно и за слепите у нас, че 
без редовен кабинет, без работещ пар-
ламент, само със слабата президентска 
власт и служебните й кабинети, държа-
вата става обект на мръсни игрички на 
чужди разузнавателни служби, чиито 
са и въпросните “хакери”, които днес 
клатят стабилността и сигурността в 
страната.

БОМБЕН ТЕРОРИЗЪМ СВАЛЯ 
ИЗБИРАТЕЛНАТА АКТИВНОСТ?
Деснивластовикръговесаснай-голяминтерес
отдестабилизациятанадържавата5днипредиизборитевнеделя

  �
Александър Симов

Нора Стоичкова �
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най-високата от десетиле-
тия инфлация и последиците 
от войната в Украйна прину-
диха компаниите в цяла евро-
па през последните месеци да 
започнат да съкращават персо-
нал или да замразят заплати и 
наемането на нови служители, 
пише БтА.

 ройтерс обобщава по сек-
тори информация за някои от 
компаниите, обявили съкраще-
ния от декември насам: 

Автомобилостроене

"мишлен" (Michelin): про-
изводителят на гуми обяви 
през декември, че планира да 
съкрати до 1600 работни места 
във Франция. това все пак е по-
малко от първоначалния план, 
който предвиждаше отпадане 
на 2300 работни места под фор-
мата на доброволни съкраще-
ния, тъй като се стреми да запа-
зи производството.

"стелантис" (Stellantis): 
Производителят на автомобили 
се споразумя със синдикатите 
в през февруари да съкрати до 
2000 работници в италианските 
си предприятия чрез добровол-
ни съкращения.

"Волво" (Volvo): Шведска-
та група заяви през март, че ще 
преструктурира европейското 
си производство на автобуси, 
което ще доведе до съкращава-
не на 1600 работни места.

Промишленост  
и машиностроене

"Бритиш стийл" (British 
Steel): компанията, която е ки-
тайска собственост, съобщи на 
22 февруари, че може да съкра-
ти до 260 работни места, след 
като обяви планираното закри-

ване на коксовите си пещи в се-
верна Англия.

"кОне" (KONE): Финланд-
ският производител на асансьо-
ри обяви на 26 януари, че ще 
намали броя на служителите 
си с 1000, включително 150 във 
Финландия.

Хранителни стоки, 
търговия на дребно и 

потребителски стоки

"диливъру" (Deliveroo): Бри-
танската компания за доставка 
на храна съобщи на 9 февруари, 
че ще съкрати около 9 процента 
от работната си сила, или 350 
позиции.

"сейнсбърис" (Sainsbury's): 
Британската група супермарке-
ти планира да консолидира пет 
съществуващи магазина "сей-
нсбърис" и "Аргос" (Argos) в 
три, като до 2026 г. ще бъдат 
закрити два от тях, което ще за-

сегне 1400 работници.
"Заландо" (Zalando): Гер-

манският онлайн портал за 
търговия с модни стоки съоб-
щи на 21 февруари, че ще съ-
крати стотици работни места в 
цялата компания, посочвайки 
като причина прекомерното 
разрастване в някои области 
и по-трудната икономическа 
среда.

Технологии

"ериксон" (Ericsson): Про-
изводителят на телекомуника-
ционно оборудване ще съкра-
ти 8500 служители в световен 
мащаб като част от плана си за 
намаляване на разходите, бе съ-
общено във вътрешна записка.

"Лоджитек" (Logitech): Про-
изводителят на клавиатури, 
уебкамери и други компютър-
ни аксесоари ще съкрати около 
300 души в рамките на глобална 

кампания.
"Филипс" (Philips): Хо-

ландският производител на 
медицинско оборудване на 
30 януари заяви, че ще съкра-
ти 6000 работни места, за да 
противодейства на спадащите 
продажби.

сАП (SAP): Германската 
софтуерна компания заяви на 
26 януари, че планира да съ-
крати 3000 работни места, ко-
ето представлява 2,5 процента 
от глобалната й работна сила, 
за да намали разходите си и да 
се съсредоточи върху бизнеса 
си с облачни услуги.

"телеком италия" (тelecom 
Italia): Групата се стреми да съ-
крати до 2000 работни места в 
италия чрез доброволно ранно 
пенсиониране, съобщиха из-
точници през март.

"Водафон" (Vodafone): Бри-
танският телекомуникационен 
гигант съобщи на 13 март, че 

планира да съкрати 1000 ра-
ботни места в италия - почти 
една пета от от общия брой на 
служителите му в страната.

Други сектори
БАсФ (BASF): Германски-

ят производител на химикали 
заяви на 24 февруари, че ще 
съкрати 2600 работни места, за 
да подобри конкурентоспосо-
бността си, предупреждавай-
ки същевременно за очакван 
по-нататъшен спад на прихо-
дите поради увеличаващите се 
разходи.

"Грифолс" (Grifols): ис-
панската фармацевтична фир-
ма заяви на 15 февруари, че ще 
съкрати около 2300 служители, 
или 8,5 процента от персонала 
си в световен мащаб, на фона 
на преразглеждане на страте-
гията, целящо да постигне го-
дишни икономии в размер на 
около 400 млн. евро.

световната банка задава песимис-
тична прогноза за световната иконо-
мика. В нов доклад се казва, че почти 
всички тенденции, определящи напре-
дъка и просперитета, губят сила. 

“световната икономика е изправе-
на пред загубено десетилетие”, заяви 
в понеделник индермит джил, главен 
икономист в институцията. средният 
глобален растеж може да се свие с око-
ло една трета до 2030 г. в сравнение с 
периода 2000-2010 г.

Прогнозите са за сдържан растеж от 
2,2% годишно до края на настоящото 
десетилетие. развиващите се страни, 
които в началото на 2000 г. все още от-
белязваха шестпроцентов растеж, ще 
трябва да очакват темпове на растеж от 

около 4% през следващите години.
това се дължи на последиците от 

пандемията от коронавируса, про-
блемите във веригата на доставките и 
енергийната криза след войната в Ук-
райна, но и на неотдавнашната неста-
билност в банковата система. В случай 
на финансова криза или рецесия расте-
жът вероятно ще “отслабне много по-
рязко”, предупреди вашингтонската 
институция, специализирана в облас-
тта на помощта за развитие.

“китай, сАЩ и европа претърпяха 
затруднения в различна степен”, заяви 
Айхан косе, ръководител на отдела за 
устойчив растеж в световната банка. 
“това се отразява на всичко - на търго-
вията или на частните инвестиции”. 

В европа войната в Украйна е “най-
големият фактор за несигурност”, каз-
ва косе, а недостигът на работна ръка 
създава все повече проблеми в сАЩ. 
но не бива да се подценяват и дълго-
срочни фактори като застаряването на 
обществата и ниското участие на же-
ните в работната сила.

Китай е двигател  
на растежа - засега

едва в неделя международният ва-
лутен фонд (мВФ) предупреди за нови 
несигурности. “рисковете за финансо-
вата стабилност са се увеличили”, заяви 
директорът на мВФ кристалина Георги-
ева на изява в Пекин.

Георгиева похвали “бързата реак-
ция” на политиците и централните банки 
за спасяването на банките в затруднение. 
според мВФ се очаква световната ико-
номика да нарасне с малко под 3% през 
тази година, което е лек спад в сравнение 

с 2022 г. институцията ще публикува ре-
визия на икономическите си прогнози 
през април. двигател на световния рас-
теж е китай, чиято икономика в момента 
се възстановява бързо. Очаква се брутни-
ят вътрешен продукт на китай да се уве-
личи с повече от 5% през тази година. 

икономистът от световната банка 
джил предупреди, че този подем може 
да не продължи дълго. “Въпросът е с 
какво ще заменим приноса на китай за 
растежа?”, казва той. и предупреждава: 
“това не може да бъде направено от една 
държава, а от няколко държави заедно”. 

световната банка препоръча някол-
ко мерки: ограничаване на инфлацията, 
стабилизиране на финансовия сектор, 
намаляване на дълга, намаляване на 
търговските разходи и инвестиране в ус-
тойчивост. и предупреди, че в противен 
случай международната общност няма 
да бъде достатъчно подготвена за “пре-
дизвикателствата на века” като бедност-
та и изменението на климата.

Кризата е тук, десетки
хиляди остават без работа 
Компаниизапочнахамасовисъкращенияизамразяваненазаплативопитдаоцелеят

"Мишлен" (Michelin) обяви "подсилен план за опростяване и 
конкурентоспособност". Новата стратегия включва намаляване 
на работните места с до 2300 през следващите три години

Шведският производител на мрежово оборудване Ericsson 
обяви, че смята да намали броя на служителите на 
вътрешния си пазар с 1400 след преговори със синдикатите. 
Съкратените в световен мащаб ще са 8500

Световната банка прогнозира
ново „изгубено десетилетие“
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накратко

ВАЛЕНТИНАКОРЧАКОВА,певица,
солисткавНМТ“Ст.Македонски”
ДЕСИСЛАВАДОБРЕВА,певица
ИВАНКЪНЕВ,художник
КРАСИМИРБАЛЪКОВ,
бившфутболеннационал
ТЕДИКАЦАРОВА,певица

„ABBA” The Show”  
идва за първи път у нас

СНИМКА“СОФИЯМЮЗИКЕНТЪРПРАЙСИС”

“ABBA” The Show” - най-грандиоз-
ният и успешен спектакъл, посветен 
на музиката на незабравимия шведски 
квартет, идва в София. На 3 юни в зала 
1 на НДК мащабната продукция ще 
представи два спектакъла (от 17,30 и 
от 20,30 ч.). Оценяваното като “най-
автентичното “ABBA” трибют шоу 
досега” е излизало на сцена над 800 
пъти пред повече от 2 милиона души 
в близо 50 страни по цял свят. Светов-
ната му премиера е през 2007 г. в Роял 
Албърт хол в Лондон. Зад феноменал-
ния му успех стоят четирима влюбени 
в “ABBA” музиканти и голям екип от 
първокласни продуценти и инстру-
менталисти, включително оригинал-
ни членове от концертната група на 
“ABBA”. “Лицето” и основните гла-
сове на шоуто са две шведки - Камила 
Далин и Катя Норд, които през 1996 г. 
се събират с идеята за трибют група, 
която кръщават “Waterloo”. Оказват 
се толкова добри, че получават лич-
ната “благословия” на Бьорн Улвеус 
и Бени Андершон. Следва успех в раз-
лични тв шоу програми и през 2001 г. 
започват сътрудничество с големия 
скандинавски промоутър “CSB” и 
създаването на мащабното, високока-
чествено “ABBA” The Show”.

дуото Парашкевов - кисленко, 
добре познато на международната 
сцена, пътува през 2023 г. на световно 
турне. Цигуларят Чавдар Парашкевов 
и пианистката Наташа кисленко под-
насят на почитателите на класическа-
та музика своя проникновен прочит 
на творби от рахманинов, сук, Ене-
ско, дохнани, аренски и други ком-
позитори, обединени в красноречивия 
наслов “La Belle Epoque”. Поредицата 
от рецитали в Хюстън, сан маркос, 
Ню Браунфелс, санта Барбара, сан 
диего, Истанбул и анкара завършва с 
три концерта в България. те са в со-
фия на 29 март в къщата музей “Бо-

рис Христов”; в Пловдив на 30 март 
в зала “съединение” на регионалния 
исторически музей и във Варна на  
1 април в ГХГ “Борис Георгиев”, на-
учи дума от Виолета тончева, пиар 
на тмПЦ Варна.

създадено през 2009 г., дуото 
Парашкевов - кисленко концертира 
многократно в Германия, русия, Бъл-
гария, турция и саЩ. техни рецита-
ли са били излъчвани на живо в ради-
опрограми в софия и Хюстън. През 
2011 г. двамата музиканти издават 
своя дебютен албум “руски сонати”. 
През 2018 г. излиза втори диск, оза-
главен “Бетовен, Брамс, малер”. СНИМКАТМПЦВАРНА

В театър “Българска ар-
мия” беше възстановена дъл-
гогодишна традиция - бяха 
връчени годишните награди 
“максим” за най-значимо 
присъствие на сцената на те-
атъра и наградата за техниче-
ските служби - “Златен чук”.

Наградите “максим” са 
замислени като алтернатива 
на престижните театрални 
награди “аскеер”, с които 
академия “аскеер” отличава 

своите колеги от другите теа-
три в навечерието на 24 май. 
“максим” е единствената по 
рода си награда, в която един 
театър отдава заслужено при-
знание на колегите си за тех-
ните постижения през сезона. 
тази година бяха номинирани 
всички актьори, участващи 
в постановките, реализирани 
от 2020 г. до днес. луизабел 
Николова получи приза за во-
деща женска роля - за ролите 

й на мадлен в “маркиз дьо 
сад” и роксана в “сирано дьо 
Бержерак”. За водеща мъжка 
роля бе отличен Георги кър-
келанов - за ролите му на ма-
гът раджапур в “Хотел между 
тоя и оня свят”, Естрагон във  
“В очакване на Годо”, алфре-
до в “кралицата майка”.

За ролята на мари в “Хо-
тел между тоя и оня свят” от-
личието за поддържаща жен-
ска роля получи анастасия 

Ингилизова. За превъплъще-
нието си в същия спектакъл 
като Президент делбек за 
поддържаща мъжка роля бе 
награден Иван радоев.

СНИМКАТБА

Театърът на армията връчи 
годишните си награди „МаксиМ”

Дуото Парашкевов - Кисленко 
с три концерта в България

Националните награди за 
сценични изкуства “Икар” 
бяха връчени за 49-и път на 
27 март - международния 
ден на театъра. 25 статуетки 
бяха раздадени на церемония 
в Нт “Иван Вазов”, организи-
рана от съюза на артистите в 
България.

три статуетки получи 
“Орфей” на Нт “Иван Вазов” 
- драматург матиц старина: 
за най-добър спектакъл, за 
режисура на Йерней лоренци 
и наградата на публиката.

с два “Икар”-а бе отли-
чен “О, щастливи дни” от  
с. Бекет, реж. маргарита 
младенова, на тр “сфумато” 
- за водеща женска роля на 
светлана янчева като уини 
и за сценография на Никола 
тороманов.

две награди бяха връче-
ни на “дон кихот” по мигел 
де сервантес, реж. Веселка 
кунчева, на младежкия те-
атър “Н. Бинев” - на свето-
слав добрев за поддържаща 
мъжка роля като санчо Пан-
са и за авторска музика на 
милен апостолов.

“алиса в Огледалния свят” 
по луис карол, реж. Бисерка 
колевска, на дкт Варна спе-
чели две отличия - за сцено-
графия на свила Величкова и 
наградата на публиката.

третото представление, ко-
ето публиката отличи, е “Пас-

тет”, вдъхновено от разказа 
“Издръжливец на гладуване” 
на Франц кафка, концепция и 
хореография яница атанасо-
ва, сдружение “алмаартис”, 
рЦсИ “топлоцентрала”.

Владимир Пенев взе ста-
туетката за водеща мъжка 
роля за Поп кръстьо във “Ве-
ликденско вино” от к. Или-
ев, реж. явор Гърдев, на Нт 
“Иван Вазов”. За поддържа-
ща женска роля бе наградена 
маргита Гошева за ана, каба-
ретна актриса, в “солунските 
съзаклятници” от Г. дана-
илов, реж. стайко мурджев, 
на дт “Н. О. масалитнинов” в 
Пловдив. Отличието за дебют 
получи кристина Беломорска 
за режисурата на “морфин” 
по м. Булгаков на “Yalta Art 
Room”.

“Нора” от Х. Ибсен, реж. 
тимофей кулябин, в Нт 
“Иван Вазов” получи приза 
за майсторско техническо 
осъществяване. Наградата за 
драматургичен текст бе при-
съдена на “място, наречено 
другаде” от яна Борисова. 
“Невидимият тонино” по 
дж. родари, драматизация и 
реж. Елица Пекова, на дкт 
Пловдив бе отличен за кук-
лен спектакъл.

стефан а. Щерев и Ligna 
- Оле Фрам, торстен мика-
елсен, михаел Хюнерс за 
“Нонумент-2” (радиобалет) 
на дкт “Васил друмев” 
в Шумен в копродукция с 
Inform Bureau Association 
получи приза за съвременен 
танц и пърформанс.

Йорданка Илова за кме-

тицата в “Оглитата - добре 
дошли в смърдел град” и 
Илиян Пенев за Василий 
Голобородко в “слуга на на-
рода” получиха наградите за 
дублаж.

Николай серафимов взе 
статуетката за постижения в 
областта на вариететното из-
куство и мюзикхола. любо 
киров бе отличен за приноса 
му в музикално-сценичното 
изкуство. теодосий спасов 
получи наградата за съвре-
менна българска музика за 
проведеното световно турне.

В областта на цирковото 
изкуство отличието получи 
лукреция марио малеволти 
за високи постижения в кон-
ния жанр. Наградата на акт-
уНИма за значим принос в 
развитието на кукленото из-
куство бе присъдена на сил-
ва Бъчварова.

министерството на кул-
турата връчи две награди 
- на драматичния театър 
“Николай О. масалитинов” 
в Пловдив и на държавния 
куклен театър във Варна.

“Икар 2023” за преподава-
телска дейност получи проф. 
анастасия савинова. “Икар 
2023” за чест и достойнство 
бе връчен на актрисата мария 
стефанова. “Икар 2023” за из-
ключителен принос към бъл-
гарския театър бе присъден на 
актьора антон радичев.

„Орфей” получи три 
статуетки „Икар 2023”
СветланаЯнчеваиВладимирПенев
взехаотличиятазаводещаженскаимъжкароля

СНИМКАСЪЮЗНААРТИСТИТЕВБЪЛГАРИЯ

Днесмисленощечукнемчашиснашата
колежка

танЯГЛУХЧеВа

по случай рождения й
ден. Чаровната журна-
листка от Международ-
ния отдел на ДУМА със
сигурност ще изживее
незабравим и неповто-
рим празник сред нови-
те си приятели и колеги
на повече от 7000 км от
родината, в страната на
древнимислителиифилософиКитай.Може
биединденщепрочетемзатовавследва-
щатайкнига.

Танче, желаем ти много здраве, обич,
късмет, радостни преживявания, приятни и
полезнисрещисинтереснисъбеседници.

Бъди щастлива и винаги така лъчезар-
на!

отекипанадУМа
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Марк бил човек благочестив, свят и
ревностен в разпространението на ис-
тинскатавяра

ВцаруванетонаимператорКонстантин
Велики (337 г.), когато християнската вяра
възтържествуваланадезичеството,вмного
градовебилипостроеницъркви,акапища-
та били разрушени. Мнозина християнски
епископиполучилитогаваотцаряправода
разоряватидолските капища,между които
билиаретусийският(АретусияилиАретуса
еградвСирия)епископМарк-човекблаго-
честив,святиревностенвразпространени-
етонаистинскатавяра.

Скоро в империята започнали страшни
смутове: войници убили мнозина роднини
на царя и искали да убият и племенници-
темуГалиЮлиан.Аретусийскиятепископ
ги спасил, като ги скрил в църквата. След
смъртта на Константин ставали много въл-
нения и от друг род; наследникът му Кон-
станцийпокровителствалеретицитеариани
игонелправоверните.

След Констанция встъпил на престола

Юлиан (император Юлиан Отстъпник упра-
влявалРимскатаимперияот315до363г.),
онясъщият,коготоспасилотсмъртепископ
Марк.Юлианотмладининенавиждалхрис-
тиянската вяра, която престорено изповяд-
валприКонстанций.Катостаналимператор,
тойведнагаобявил,чеподдържаезичество-
то.Тойупотребявалвсичкисредства,зада
унизи,угнетииоскърбихристияните.Юлиан
издал указ - идолските капища, разрушени
от християните, да бъдат пак издигнати за
сметканатия,коитогиразрушили.

ЕпископвАретусабилвсесъщиятМарк,
вечепрестарялидълбокопочитанотвсич-
кизаблагочестивиясиисвятживот.Град-
ските власти поискали от него средства
за възстановяване на капищата, които той
разрушил при Констанций. Епископът от-
говорил, че той няма пари, но дори да би
имал,небидалнищозаезическокапище.
Знаело се, че той действително е беден и
градските власти, като намалявали своите
искания, накрая му заповядали да внесе
еднанищожнасума,като гозаплашвалис
наказаниевслучайнанеподчинение.

ЕпископМаркбилподложеннанечо-
вешки изтезания, но проявил невижда-
насилаидокрайостаналвереннасвоя
Бог

Тогава започнали страшни преследва-
ния срещу християните от езичниците, ко-
ито били подстрекавани от царя. В много
градове езическото население избивало
християните и ги мъчело жестоко. Преста-
релиятепископнесеуплашилотопасност-
таиповторилсвояотказ.Тогавагопредали
на разярения народ. Биели светия старец,
влачилигопоулиците,хвърлялипонегока-
мъни, мъчили го до смърт, но не могли да
победяттвърдосттаму.Едважив,старецът
все пак не отстъпвал. Накрая управителят
наградагоспасилотръцетенамъчителите.
ПодумитенаисторикаблажениТеодорит,
мнозина от гражданите на Аретуса, учуд-
вайкисенатвърдосттанасветиястарец,се
обърналикъмхристиянскатавяра.

ВсъщотовремепострадалидяконКирил.
Множество християни били мъчени в разни
градовенаПалестина,ЕгипетиСирия.

днЕс чЕтвъртък пЕтък съБота

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Днес събитията ще се 
развиват във ваша полза, 
благодарение на бързата 
ви мисъл и реакции. 

Нечия компания ще ви по-
действа като свеж душ, 
правейки ви спокойни и по-
добри. 

Възможно е да се почув-
ствате отегчени поради 
прекомерна заетост или 
от нечие нежелано при-
съствие.

Има задачи, които не 
търпят отлагане, добре 
го знаете и ще продължи-
те с работата си по тях. 

С присъщата ви практич-
ност и разумност няма 
да е трудно да прецените 
добрите и лошите страни 
на бъдещ проект.

Денят ще ви донесе очак-
вани материални приходи, 
помислете как да ги опол-
зотворите.

Конкурентите ви могат 
да ви бъдат източник на 
полезна информация. Из-
слушайте ги.

Имате доста ангажимен-
ти днес, по-добре бъдете 
концентрирани в собстве-
ните си дела.

Не се вслушвайте в комен-
тарите на околните и се 
доверявайте единствено 
на своята преценка.

Съмненията ви, ако не са 
потвърдени, са плод на ва-
шата мнителност. Осво-
бодете се от тях.

Натрупаният опит ще ви 
подскаже най-доброто 
решение в завързана ситу-
ация днес. Проблеми със 
ставите.

С мощната подкрепа на 
обичаните от вас хора ще 
постигнете намеренията 
си днес. Доверете им се.

православЕнкалЕндар

Църкватапочитана29мартпреп.Марк,еп.аретусийскиисв.кирилдякон

05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
14.45 “ПринцесаЛилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “Да живеят рицарите” - тв

филм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Парламентарни избори

2023:Диспути
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 БНТ представя: “Отно-

сително светъл портрет.
БинаХаралампиева”

22.00 “ДанадживеешЕскобар”-
твфилм/27епизод/(16)

23.00 Посветаиунас
23.25 “Викингите6:Краятнаса-

гата” - тв филм /4 епизод/
(16)

00.15 100%будни/п/
01.50 Култура.БГ/п/
02.50 Малкиистории/п/
03.00 Туризъм.бг /п/
03.30 “Да живеят рицарите” - тв

филм/п/
04.00 ОлтаритенаБългария
04.10 Посветаиунас/пот20.00

ч./
04.40 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

ПРОМЕНЛиВО ПРЕДиМНООБЛАчНО ПРОМЕНЛиВО ОБЛАчНО,СЛАБДъжД

максимални максимални максимални максимални

00.10НашиятследобедсБСТВс
ЕленаПенчукова(п)

01.20 Контра със Страхил Анге-
лов(п)

02.15Предизборностудио(п)
03.10 Дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
04.10 Думата е ваша - открита

линия(п)
05.10Хубаваси,татковино
05.40НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова(п)
06.50Музикаленантракт
07.30Актуалноотденя(п)
08.05 Лява политика с Алексан-

дърСимов(п)
09.00 Дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
10.00ТВпазар
10.15 Думата е ваша - открита

линия(п)
11.15ТВпазар
11.10Музикаленантракт
12.00Хубаваси,татковино
12.30ТВпазар
12.45 Шевица с ивайло Шопски

(п)
13.45Музика/Докфилм
14.00НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 Думата е ваша - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.00Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.00Предизборностудио
20.00Заисториятасвободно(п)
21.00 Контра със Страхил Анге-

лов(п)
22.05Новини-централнаемисия

(п)
22.30Предизборностудио(п)
23:30ТВпазар
23.35Заисториятасвободно(п)

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.27

21.00“Ергенът”-романтичнори-
алити,с.2

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.73
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.6еп.9
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.129
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Кошмари в кухнята” - ри-

алити

21.00 “Единзадруг”(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 НовинитенаNOVA

23.30 “Специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон7

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

8
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Евроквалификации
II кръг
Група G
унгария - БълГария 3:0 1:0 Ве-

чей (8) 2:0 собослай (26) 3:0 адам (40); 
Черна гора - Сърбия 0:2 Влахович (78 
и 95).

1.Сърбия 2 0 0 4:0 6
2.Унгария 1 0 0 3:0 3
3.Чернагора 1 0 1 1:2 3
4.Литва 0 0 1 0:2 0
5.България 0 0 2 0:4 0

III кръг: 17.06: Литва - БълГа-
рия; Черна гора - Унгария; IV кръг: 
20.06: БълГария - сърбия; Литва - 
Унгария.

Група в 

Нидерландия - Гибралтар 3:0 1:0 

депай (23) 3:0 аке (50 и 82); Ейре - 
франция 0:1 Павар (50).

Група Е
Молдова - Чехия 0:0; полша - ал-

бания 0:1 свидерски (41).
Група F
Швеция - азербайджан 5:0 1:0 

Форсберг (38) 2:0 мустафазада (65-
авт) 3:0 Гьокереш (79) 4:0 Карлсон (88) 
5:0 Еланга (89); австрия - Естония 
2:1 0:1 сапинен (26) 1:1 Кайнц (68) 2:1 
Грегорич (87).

гледайте

по Макс спорт 2
БаскетБол
19.00 Балкан - левски
21.45 Реал М - Фенербахче

по Макс спорт 3
21.00 олимпиакос - асВел

по Нова спорт
22.00 тенерифе - Манреса

по Макс спорт 1
19.00 Жалгирис - Монако

теНис
22.00 “Мастърс” в Маями

победиха радо Янков на 
Държавното по сноуборд

СнимкаБФСки

тервел Замфиров

резултати

накратко

Радослав Янков бе победен на 
Държавното първенство по сноу-
борд. На финала на паралелния сла-
лом носителят на световната купа 
за 2016 г. бе изпреварен от световния 
шампион за младежи тервел Замфи-
ров. така 18-годишният талант взе 
реванш за загубата си от голямата 
звезда на българския сноуборд, кой-
то триумфира в паралелния гигант-
ски слалом. Българите окупираха 
подиума, след като в спора за бронза 
световният шампион за младежи 
в дисциплината Петър Гергьовски 
надделя над александър кръшняк.

България загуби при гостуването 
си на Унгария с 0:3 в мач от II кръг на 
евроквалификациите. така "лъвовете" 
се озоваха на дъното в Група G с 0 т., 
след като на старта паднаха и от Черна 
гора (0:1).

Пред 60 000 души на "Пушкаш аре-

на" точни бяха Балинт Вечей (8), до-

миник собослай (26) и мартин адам 
(39). "маджарите" всъщност ни пожа-

лиха, защото второто полувреме нама-

лиха темпото. През първото момчетата 
на младен Кръстаич не успяха да се 
противопоставят на домакините. "Лъ-

вовете" отправиха само един неточен 
удар към вратата на съперника, който 
от 10 опита 7 вкара в очертанията й. 
Голям мач отново направи вратарят ни 
даниел Наумов, спасил няколко чисти 

голови ситуации.
"Нямам лукса да разполагам с игра-

чи, които се състезават в големи клу-

бове. За съжаление повечето са от бъл-

гарското първенство и не са свикнали 
на такъв висок ритъм. Играчите са нео-

питни и когато се изправят срещу фут-

болисти от висока класа, понякога не 
успяват да се справят с тях.

Идеята е да има промяна, но са 
нужни години, за да се изгради такава 
игра, че България да се противопоста-

ви на отбори като Унгария или сърбия. 
реално това е най-доброто, с което раз-

полага страната в момента", призна 
Кръстаич. 

така България е пред угрозата да 
не участва на десети пореден голям 
форум, като всички тези неуспешни 

кампании идват, докато Борислав ми-

хайлов е президент на БФс.
"Чисто теоретично още имаме шан-

сове, но видяхме, че има отбори като 
Унгария, която превъзхожда с едно 
ниво нашия тим. Борим се да станем 
първи. Критикувайте мен, така или 
иначе го правите 30 години, но след 
2 години България ще е различна и на 
друго ниво. Някой път загубата е по-
добра от победата", обяви технически-

ят директор на БФс Георги Иванов-
Гонзо.

"Имаше 2-3 ситуации, които бъл-

гарите създадоха, но можеше да бъдат 
избегнати. И, разбира се, можехме да 
вкараме повече голове. Бих искал да 
поздравя целия отбор", каза селекци-

онерът на Унгария марко роси.

Наско сираков гот-

ви чистка в Левски. 
Шефът на “сините” се 
закани да уволни все-

ки, който не изпълнява 
разпоредбите му. Бив-

шият нападател визира 
изпълнителния дирек-

тор Ивайло Ивков, с 
когото са в конфликт. 
“Който има разногла-

сия с мен, си тръгва”, 
обяви сираков от 
Бургас, където беше 
на среща с феновете. 
В морския град той 
откри информацион-

ната кампания по по-

вод увеличаването на 
капитала на “сините”. 
сираков беше снощи в 
сливен, а тази вечер е 
в стара Загора.

“супер доволен 
съм. мисля, че всички 
левскари, които бяха 
тук, също са доволни. 
Бъдещето на клуба 
е все още трудно и 
тежко, но има дос-

татъчно светлинка в 
тунела. Ще се справя, 
но не сам, а с помощта 
на всички левскари. 
мъри стоилов е на 
страната на Левски”, 

каза сираков.
той отказа да при-

съства на срещата на 
“синята” общност в 
софия в събота, на ко-

ято са поканени още 
стоилов, Ивков, дани-

ел Боримиров и шефът 
на генералния спонсор 
- мило Борисов.

“Всички въпроси за 
настоящето и бъдеще-

то на клуба ще полу-

чат своите отговори на 
предстоящото Общо 
събрание в началото 
на април”, допълни 
сираков.

тодор стойков е новият из-

пълнителен директор на футбол-

ния спартак Вн. Баскетболната 
легенда бе представен официал-

но пред клуба и администраци-

ята от президента Павлин Нико-

лов. стойков бе избран за член на 
Ус на спартак, където бе и преди 
три години. 

“след кратка пауза извън ръ-

ководството легендарният бас-

кетболист застава начело на клу-

ба, за да работи за развитието и 
утвърждаването на спартак”, 
обявиха “соколите”. 

стойков има управленски опит, 
но само в баскетбола. той беше 
ръководител първо на ЛУКойл 
академик, а впоследствие застана 
начело и на Левски ЛУКойл.

Катастрофа 
в Будапеща СнимкаБТа

Валентин антов (вдясно) 
и вратарят Даниел Наумов 
се опитват да спрат 
унгареца Бендегуз Бола 
при загубата на България с 0:3Вратарятнаумовспасинашитеотразгром

228 900 лева 
са инвестирани  
в антъни Иванов

сираков готви чистка в Левски

Назначиха тодор стойков 
за шеф на спартак вн

  �
Марин МИлаШкИ

228 900 лв. са инвестирани от федерацията 
по плуване във водещия ни състезател антъни 
Иванов. това разкри председателят на центра-

лата Георги аврамчев. Парите са под формата 
на заплати, средства за подготовка, възстановя-

ване, самолетни билети и др. Вече втори месец 
Иванов отказва да подпише договора си за 2023 
г., който е в размер на 24 000 лв.

“Капризите му идват в повече. Не воюваме 
с никого. Последната ни среща е от световното 
през декември, беше ентусиазиран, не е споме-

навал, че нещо го притеснява и че не е доволен. 
Не знам какви са проблемите, какво иска”, спо-

дели аврамчев.
той смята, че основната причина Иванов да 

не подписва договора е делото в спортния ар-

битражен съд (Кас) в Лозана за 2-годишното 
наказание, наложено му от БОК за пропуснати 
три допинг проби. скоро Иванов ще бъде нака-

зан за 24 месеца.
“В договора ясно е записано, че при наказа-

ние за неспазване на антидопинговите правила 
средствата, които са вложени в даден състеза-

тел, трябва да се възстановят”, каза аврамчев. 
Отделно по предложение на федерацията Ива-

нов е получил и стипендия от $30 000 долара 
от БОК.


